
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 2 

Dijous, 22 de febrer de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  Raquel Sánchez Jiménez

Regidors/regidores:  Miquel Àngel Díaz Naranjo,  Rosa Maria Fernández Labella, Jordi Tort i
Reina,  Jordi Jiménez Horcajadas,  Germán Barrena Casero,  Èric Plaza López, Gemma Badia
Cequier,  Miguel-Ángel  Ibáñez  Giner,  Carlos  García  Ajenjo,  Francisco  Gavilán  Peña,
Guadalupe del  Río Reyes,  Andreu Pérez Lorite,  Albert  Massana i  Gràcia,  Marta  Jiménez  i
Iborra, Miguel Herrera Díaz, Juan Carlos Bondía García, Mónica Parés Centeno, Josep Llobet
Navarro, Ramon Castellano Espinosa i Antoni Rafanell Amat. 

Funcionaris:
Secretari general:  Roger Cots Valverde
Interventor:  Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  22  de  febrer  de  2018,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i  6 minuts , la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:

1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm 1, de data 25 de gener de 2018

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA   LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO,
DE  MODIFICACIÓN  DE  LA  LEY  3/2004,  DE  29  DE  DICIEMBRE,  POR  LA  QUE  SE
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES
COMERCIALES     PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT,
CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE 2017
 
Antecedents:
 
1.-Informe trimestral emès pel Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos
per al pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia
global de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini.
 
2.- Informe emès per l’Interventor Municipal en el qual incorpora la relació de les factures o
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva
anotació  en  el  registre  de  factures  i  no  s’hagin  tramitat  els  corresponents  expedients  de
reconeixement  de  l’obligació  o  s’hagi  justificat  per  part  de  l’òrgan  gestor  l’absència  de
tramitació dels mateixos.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- Arts 4 i 5; 4.3 ; 5.4; 5 i 4.4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en
las operaciones comerciales.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia , dòna
compte al Ple del següent
 
Compliment dels terminis previstos a la ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad
en  las  operaciones  comerciales per  al  pagament  de  les  obligacions  de  l’ajuntament,
corresponent al QUART TRIMESTRE 2017.

3  –    APROVACIÓ  DE  LA  QUANTITAT  GLOBAL  I  DELS  CRITERIS  PER  A  LA
DISTRIBUCIÓ  DEL  COMPLEMENT  DE  PRODUCTIVITAT  CONTEMPLAT  A
L’ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL PER ALS EMPLEATS I EMPLEADES
PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PERÍODE 2018-2019
 
Antecedents 
 
El  complement  de  productivitat  està  destinat  a  retribuir  l'especial  rendiment,  l'activitat
extraordinària i iniciativa amb què el funcionari desenvolupa el seu treball i d'acord amb l'art. 5
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del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions dels funcionaris
de l'administració local, correspon a l'alcaldessa-presidenta la distribució d'aquestes quantitats
entre els diferents programes o àrees i l'assignació individual del complement de productivitat,
amb subjecció als criteris que en el seu cas hagi establert el Ple municipal.
 
En aquest sentit, l’Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l’Ajuntament
de Gavà estableix un complement de productivitat que haurà de ser efectiu abans del darrer dia
del mes de març llevat aquells casos en què s'hagués produït una reclamació.
 
Fonaments de dret 
 
-El real Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova l'Estatut Bàsic de l'Empleat
Públic,  que  regula  l'estructura  de  les  retribucions  complementaries,  atesos,  entre  altres,  els
següents factors
 
c) El grau d’interès, l’iniciativa o l’esforç amb què el funcionari fa la seva feina i el 
rendiment o els resultats obtinguts.
 
-L'article  5  del  Real  Decret  861/1986,  de  25  d'abril,  pel  qual  s'estableix  el  règim  de  les
retribucions dels funcionaris de l'administració local regula el complement de productivitat, i
estableix que correspon al Ple de la corporació determinar la quantia global màxima destinada a
l'assignació del complement de productivitat i fixar els criteris per a la seva distribució
 
Per tot això, i en virtut de les atribucions que m'han estat delegades per l'Alcaldia mitjançant
decret de data 1 de març de 2017 dictat a l'empara de l'establert per la Llei 7/1985, de 2 d'abril,
Reguladora de les Bases del Règim local i el Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, Text Refós
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de
Nova Governança i  Economia,  sotmet  a l’aprovació del  Ple, previ  dictamen de la Comissió
Informativa de Nova Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar, en aplicació de l’art. 5.5 del RD 861/1986, de 25 d’abril, pel qual s’estableix
el règim de les retribucions dels funcionaris de l’administració local, la quantitat global màxima
de 492.837,01 Euros destinada a l'assignació del complement de productivitat de l'any 2017 i a
càrrec de les partides pressupostàries del capítol I del pressupost prorrogat del 2017.
 
Segon.- Aprovar, en aplicació de l'art. 5.6 del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el
règim de les retribucions dels funcionaris de l'administració local, els criteris per a la distribució
del complement de productivitat entre els empleats d'aquest Ajuntament per al període 2018-
2019,  en  aplicació  del  que  està  contemplat  a  l'Acord  de  les  condicions  del  treball  per  als
empleats i empleades públics de l'Ajuntament de Gavà.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
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----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort tinent d'alcalde de Nova Governança
i  Economia,  intervé,  pel  grup  municipal  de  GSSP  el  Sr.  Miguel  Herrera  que  diu
textualment:» El compromís de  Gavà, Sí se puede amb les i els treballadors d'aquest
ajuntament sempre ha estat i serà prioritari. Sempre els i les hem recolzat en les seves
justes reivindicacions laborals, i de la mateixa forma seguirem recolzant. I de la mateixa
forma votarem a favor d'aquest complement que ajudi a garantir l'eficiència de les i els
treballadors d'aquesta casa».

Per ERC, intervé el  Sr.  Andreu Pérez,  que manifesta que,  com sempre,  el  seu grup
municipal  troba  positiu  que  l'ajuntament  i  els  sindicats  arribin  acords  en  aquesta
matèria.

Torna a intervenir el ponent Sr. Jordi Tort per recordar que fa aproximadament un any i
mig es va aprovar una pujada de dos nivells  del  complement  de destí  de la Policia
Municipal amb l'abstenció dels dos grups municipals que han intervingut.

4 –   MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L’ART 36 DE L’ORDENANÇA     MUNICIPAL DE 
CIRCULACIÓ DE VIANANTS I VEHICLES
 
Antecedents
 
Gavà està dins els municipis declarats en la Zona de Protecció Especial (ZPE) de l’ambient
atmosfèric en NO2 i PM10 per superar la contaminació d’aquest elements els llindars establerts
dins la Directiva 2008/50/CE de 21 de maig de la Unió Europea sobre la qualitat  de l’aire
ambient  i  atmosfera  més  neta  a  Europa.  És  obvi  que  excedir  els  llindars  de  contaminació
establerts té uns efectes directes sobre la salut de les persones.
 
En  data  6  de  març  de  2017,  la  Generalitat  de  Catalunya  amb  el  consens  de  la  resta
d’administracions de la conurbació de Barcelona ha pres un acord polític per a la millora de
l’aire.
 
L’Àrea Metropolitana de Barcelona ha generat un Programa Metropolità de mesures contra la
contaminació atmosfèrica per al període 2017-2020. 
 
En l’actual context, és necessària la reducció de la presencia del vehicle privat, principalment
per  la  contaminació  atmosfèrica,  però  també  per  la  reducció de la  contaminació  sonora,  la
millora de la seguretat vial, la reducció de l’espai destinat al cotxe a favor de la recuperació de
l’espai per als vianants o altres modes, etc.
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És necessari doncs emprendre mesures locals, en ús de les nostres competències, per regular els
usos i activitats que es desenvolupen en la via publica, com les de restringir l’aparcament amb
diferents criteris.
 
La restricció de l’aparcament en determinades zones redueix en aquestes el trànsit d’agitació
associat a la recerca d’aparcament, i conseqüentment, és una mesura útil per a la pacificació de
la  zona  on  s’implementa.  Aquesta  restricció  pot  emprar-se  també  per  promocionar  l’ús  de
vehicles menys contaminants.
 
L’actual  Ordenança  Municipal  de  Circulació  de  Vianants  i  Vehicles  de  Gavà,  en  endavant
OMCVV, regula en l’articulat 19 al 25 l’estacionament amb horari limitat, això és les zones
d’estacionament regulats per qualsevol sistema de control horari amb pagament previ del preu
públic que s’estableixi a la corresponent Ordenança fiscal. El que és l’actual zona blava.
 
A  l’actual  redactat  de  l’article  36  de  l’OMCVV  es  possibilita  també,  en  circumstàncies
especials, la reordenació de l’aparcament, però es considera necessari preveure expressament  la
possibilitat de restringir l’aparcament en la via pública, independentment del criteri emprat per
la restricció.
 
Pels  motius  exposats,  es  creu  provada  la  necessitat  de  la  modificació  puntual  de  l’actual
OMCVV per a que inclogui, de forma expressa, la possibilitat de regular zones d’aparcament
restringit.
 
La Comissió d’Estudi constituïda mitjançant decret de l’alcaldia de data 2 de gener de 2018, ha
elaborat la proposta de redacció de l’art. 36 de l’OMCVV segúent:
  
«Quan  circumstàncies  especials  ho  requereixin,  es  podran  prendre  les  oportunes  mesures
d’ordenació del trànsit i prohibir o restringir la circulació de vehicles, o canalitzar les entrades
a unes zones de la ciutat per determinades vies, així com també reordenar l’estacionament.
També  es  podran  implantar  les  restriccions  sobre  la  circulació  i  l’aparcament  que  es
considerin necessàries per motius de seguretat, de mobilitat, i/o com a mesures adreçades a
prevenir i/o reduir la contaminació que estableixin els programes d’àmbit metropolità, local o
supralocal acordats i/o conveniats per l’Ajuntament, així com les proposades i justificades pel
personal tècnic competent. 
"L’aplicació  d’aquestes  mesures  circulatòries  especials  o  mediambientals  s'establiran
mitjançant decret d’Alcaldia o de l’òrgan en qui delegui. En aquest decret es podrà designar
els funcionaris municipals que, a més de la Policia Municipal, podran formular les denúncies
que procedeixin per les infraccions que es cometin contra les mesures circulatòries especials o
mediambientals.»
 
Fonaments de dret
 
1.   Directiva VE 2016/2284 del Parlament Europeu i del Consell, de 14 de desembre de 2016,
relativa a la reducció de les emissions nacionals de determinats contaminants atmosfèrics.
 
2.   La modificació de la present Ordenança es basa, per una banda, en exercici de la potestat
normativa local regulada a l’article 4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del
règim local i l’article 8 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text
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refós de la Llei  municipal  i  de règim local  de Catalunya,  i  com a plasmació de la potestat
municipal d’intervenció en l’activitat dels ciutadans, mitjançant l’aprovació d’ordenances, i la
submissió a llicència i actes de control preventiu, regulada als articles 84.1a) i b) i 236.1.a) i b)
dels esmentats texts legals.
 
3.   Els articles 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i 178
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei Municipal i de
règim local de Catalunya, regulen l’aprovació i modificació dels reglaments i ordenances. 
 
4.   L’article 25.g de la Llei 7/1985, de  2 d’abril, estableix com a competències pròpies dels
municipis, el trànsit, l’estacionament de vehicles i la mobilitat.
 
5.   Els articles 139 a 141 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local,
regula la tipificació de les infraccions i les sancions per les entitats locals. 
 
6.   L’article 58 i següents del Decret 179/1995, de 13 juny, que aprova el Reglament d’obres,
activitats i serveis dels ens locals, regula el procediment legal d’aprovació de les ordenances
municipals que implica l’adopció d’una resolució per la qual s’inicia l’expedient de formació de
l’ordenança corresponent i la designació d’una comissió d’estudi encarregada de redactar el text
de l’avantprojecte de la norma o les seves modificacions. 
 
7.   L’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les
Administracions  Públiques,  estableix  la  participació  dels  ciutadans  en  el  procediment
d’elaboració de normes. 
 
8.   L’article 7 del RDL 6/2015, de 30 d’octubre,  que aprova el text refós de la Llei sobre
trànsit,  circulació de vehicles a motor  i  seguretat vial,  regula les competències municipals i
estableix que es faci a través d’ordenança municipal  de circulació.
  
9.  Els articles 21.1 apartats a) d) i s) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del
Règim Local quant a les atribucions  de l’alcaldessa i l’article 22.d) de la mateixa llei quant a
l’aprovació del reglament orgànic i de les ordenances.
  
Per tot l'anteriorment esmentat, la tinenta  d'alcalde i presidenta  de l'Àmbit de  Ciutat i Territori,
sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àmbit de Ciutat i
Territori, l'adopció del següent: 
 
Acord
 
PRIMER.-  Aprovar  inicialment la  Modificació  puntual  de  l’art.  36  de  l’Ordenança
Municipal  de  circulació  de  vianants  i  vehicles,  d’acord  amb  la  redacció  que  consta  a
l’expedient administratiu.
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en
un dels mitjans de comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a la
formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a
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comptar des del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins
oficials previstos.
 
TERCER.- Cas que  no  s’hagi  presentat  cap  reclamació  o  al·legació dintre  del  període
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es
presenten se  seguirà  el  procediment  previst  en els  arts.  64 i  65.1 del  Reglament  d’Obres,
Activitats i Serveis dels Ens Locals.
 
QUART.- Un cop aprovat definitivament, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la
Generalitat  de  Catalunya,  en  el  termini  de  30  dies,  l’acord  d’aprovació  definitiva  de  la
modificació de l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent d’aquesta modificació, i publicar-la en el
Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al
DOGC la referència del BOPB en que s’hagi publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un
cop publicat el text complet i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’art.
65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
 
L’acord  va  ser  adoptat  per  catorze (14)  vots  a  favor  (8  PSC,  3  ERC,  2  PP  i  1 CiU
-R.Castellano-), cap en contra i set (7) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 1 CiU-A. Rafanell), donant-
se  per  tant  el  vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels
membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del
Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

-----------

Després de la intervenció de la ponent Sra. Rosa Maria Fernández, tinenta d'alcalde de
l'Àmbit de Ciutat i Territori, intervé, pel grup municipal del PP,  la Sra. Mónica Parés
que manifesta que el seu grup municipal es partidari d'establir mesures per millorar la
mobilitat i la qualitat ambiental de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, i millorar la salut
i la qualitat de vida dels seus habitants, com ja ha fet el PP al plenari de l'AMB; però
també  demanaran que aquestes mesures siguin excepcionals, i no es converteixi en una
persecució al vehicle privat. Afegeix que, per altre banda, també són partidaris de posar
en marxa programes per a l'adquisició i renovació dels vehicles més antics, ja que les
persones amb pocs recursos econòmics, habitualment, són les que tenen els cotxes més
antics.

A continuació, per GSSP,  intervé el Sr. Miguel Herrera que diu textualment: «Aquesta
modificació a més que protectora del medi ambient i de la salut de les persones resulta
necessària.  Això  s'evidencia  en  comprovar  que  la  pròpia  Àrea Metropolitana  de
Barcelona s'implica i sol·licita les mesures que s'han descrit.  Així doncs ens sembla
correcta l'aplicació de les modificacions. Lamentablement l'ordenació viària que està
realitzant aquest govern dista molt de ser encertada. Els errors en la configuració del
tràfic en algunes zones (posem com a exemple molt evident Gavà Mar, encara que no és
l'únic) curiosament xocarien amb l'esperit de les noves mesures que es pretenen adoptar
amb el nou redactat, entenent que són mesurades contra la contaminació atmosfèrica, tal
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com les nomena la memòria adjunta en la documentació del ple.  Però malgrat el caos
circulatori al que aquest ajuntament està sotmetent a la seva població, no votarem en
contra de la modificació, entenent que potser aquest sigui un primer pas en la direcció.»

A continuació intervé el Sr. Miquel Àngel Ibáñez, de C's, que considera que la actual
redacció  de  l'ordenança,  que  ja  possibilita  les  circumstàncies  especials  per  a  la
reordenació  del  trànsit  i  de  l'aparcament,  és  suficientment  amplia  per  als  supòsits
plantejats;  que és una mica reiteratiu i per això el seu grup municipal s'abstindrà. 

Torna a intervenir la ponent, Sra. Fernández, per recordar que a la Comissió Informativa
de  l'àmbit  es  va  explicar  les  justificacions  del  canvi,  que  la  modificació  es  fa  per
recomanació directa del servei jurídic, ja que es parlava de supòsits excepcionals, i ara
no, ja que aquests episodis de contaminació atmosfèrica no són excepcionals,  i s'estan
prenent mesures estructurals tant per la Generalitat com per l'AMB

5  –    APROVACIÓ  D’UNA  BONIFICACIÓ     DELS  PREUS  PÚBLICS  DEL
DEPARTAMENT D'ESPORTS APROVATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE
DATA 5 DE DESEMBRE DE 2013
 
1.- La Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà de data 5 de desembre de 2013 va 
aprovar. entre d'altres, l'acord relatiu a l'aprovació dels preus públics del Departament d’Esports 
de l’Ajuntament de Gavà per a l’any 2014 que a continuació es detallen, segons l’estudi de 
costos que obrava a l’expedient.
 
PREUS D’INSCRIPCIÓ ALS EQUIPAMENTS ESPORTIUS MUNICIPALS
Individual 20,90.-€
Infantil de 14 a 17 20,90.-€
Jove de 18 a 25 20,90.-€
Més de 60 20,90.-€
Familiar(Inclou fills menors de 18) 20,90.-€
 
ABONAMENTS ALS EQUIPAMENTS ESPORTIUS MUNICIPALS
Modalidad Bonificació Mensual Trimestral Semestral Anual Migdia*/**
General       
Individual 2 28,70 € 80,90 € 151,50 € 240,70 €  
Infantil de 7 
a 14

 17,80 € 50,40 €    

Jove de 15 a 
25

 25,90 € 73,00 € 136,80 € 217,44 €  

Més de 60  15,90 € 44,90 € 83,70 € 133,15 €  
Familiar(Incl
ou fills 
menors de 
18)

 50,70 € 142,90 € 267,50 € 426,30 €
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Piscines 
Municipals

      

Individual 2   21,70 € 61,10 € 114,20 € 182,00 € 138,00 €
Infantil de 7 
a 14

 14,20 € 40,00 € 74,50 €   

Jove de 15 a 
25

 19,50 € 55,00 €  163,70 €  

Més de 60  12,10 € 34,20 € 64,10 € 101,40 € 71,60 €
Familiar(Incl
ou fills 
menors de 
18)

 38,30 € 107,80 € 202,20 € 321,30 €  

Estadi       
Individual  19,80 € 56,20 € 105,10 € 174,70 €  
Infantil de 7 
a 14

 13,00 € 36,60 €   
 

Jove de 15 a 
25

 17,90 € 50,40 € 94,70 € 156,40 €
 

Més de 60  11,50 € 32,40 € 60,50 € 100,20 €  
Familiar(Incl
ou fills 
menors de 
18)

 35,70 € 100,80 €   

 

 
Els  preus  públics  d’abonament  semestral  ,  anual  i  migdia  són  vigents  per  a  les  persones
abonades abans del  31 de desembre de 2008.  A partir de l’1 de gener de 2009 no existeix la
possibilitat d’abonament amb aquestes modalitats de pagament.
*/* * Migdia: Anual migdia(13.00 h – 15.00 h), caps de setmana i festius
 
ENTRADES PUNTUALS
Modalitat Preu
Piscines  
Piscina Tintorer Individual 5,20 €
Piscina Tintorer 10 entradas 44,10 €
Piscina Diagonal Individual 6,90 €
Piscina Diagonal 10 entradas 58,80 €
Piscina Tintorer més de 60 3,25 €
Piscina Tintorer 10 entrades més de 60 27,70 €
Piscina Diagonal més de 60 4,35 €
Piscina Diagonal 10 entrades més de 60 37,20 €
Piscina Tintorer Infantil de 7 a 14 3,65 €
Piscina Tintorer 10 Entrades 31,20 €
Piscina Diagonal Infantil de 7 a 14 4,75 €
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Piscina Diagonal Infantil 10 Entrades 40,70 €
Grups Inferiors a 15 (1 sessió/ hora) 4,65 €
Grups Superiors a 15 (1 sessió/hora) 2,95 €
Grups Superiors a 15 (1 sessió/1,5hora) 4,20€
Estadi Municipal  
Individual 3,75 €
Més de 60 2,40 €
Infantil de 7 a 14 1,95 €
 
ALTRES ACTIVITATS 
 
CASALS
Modalitat Bonificació Preu
Casal Infants de P3 5 21,50 €
Casal infants de P4-P5 5 22,50 €
Casal infants de 1r. a 6è 5 21,50 €
S. Acollida Casal Esportiu diari  3,30 €
S. Acollida Casal Esportiu setmanal  8,30 €
 
ACTIVITATS D’ESTIU
Modalitat Bonificació Durada Preu
Cursos estiu i seminaris act. 
Dirigides genèriques

 1 sessió/h. 4,35 €

Cursos estiu i seminaris act. 
Dirigides especialitzades

 1 sessió/h. 4,95 €

Nadons  1 sessió 4,55 €
Natació preescolar de 3 a 5 anys  1 sessió 5,05 €
Natació Infantil  de 6 a 9 anys  1 sessió 4,05 €
Natació Infantil de 10 a 14 anys  1 sessió 4,05 €
Natació adults  1 sessió 4,05 €
Natació preescolar a 5 anys 1 Mensual 49,20 €
Natació infantil de 6 a 9 anys 1 Mensual 47,90 €
Natació infantil de 10 a 14 anys 1 Mensual 47,90 €
Natació adults 1 Mensual 62,80 €
 
ALTRES CONCEPTES
Concepte de venda Preu
1 sessió UVA abonat (IVA inclòs) 4,00 €
1 sessió UVA no abonat (IVA inclòs) 4,50 €
10 sessions UVA abonat (IVA inclòs) 32,60 €
10 sessions UVA no abonat (IVA inclòs) 36,60 €

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Asseg. accidents activitats 6,60 €
Asseg. accidents activitat puntual 2,00 €
Asseg. Accidents activitat 1 trimestre 3,00 €
 
LLOGUER INSTAL·LACIONS MUNICIPALS ESPORTIVES 
Concepte Preu/hora 
Pistes poliespotives
Pista poliespotiva coberta ús esportiu 49,70 €
Pista poliesportiva actes no esportius 87,90 €
Llum pista poliespotiva coberta ús esportiu 12,20 €
Llum pista poliesportiva actes no esportius 20,30 €
Pista poliesportiva exterior ús esportiu 28,10 €
Pista poliesportiva exterior ús no esportiu 47,80 €
Llum Pista poliesportiva exterior ús esportiu 6,10 €
Llum Pista poliesportiva exterior ús no esportiu 15,20 €
Pista poliesportiva E. Barrufet ús esportu 32,50 €
Pista poliesportiva E. Barrufet ús no esportiu 47,80 €
LLum Pista poliesportiva E. Barrufet ús esportu 6,10 €
Llum Pista poliesportiva E. Barrufet ús no esportiu 15,20 €
Camp de futbol gespa artificial  
Camp sencer ús esportiu 80,20 €
Camp actes no esportius 132,00 €
Llum camp ús esportiu 20,30 €
Llum camp acte no esportiu 40,70 €
Camp de futbol gespa natural  
Camp sencer ús esportiu 112,50 €
Camp actes no esportius 198,60 €
Llum camp ús esportiu 20,30 €
Llum camp acte no esportiu 40,70 €
Camp de beisbol Can Torelló  
Camp sencer ús esportiu 60,80 €
Camp senser actes no esportius 75,90 €
Camp gran 1 34,90 €
Capm petit 2 34,90 €
Llum camp sencer ús esportiu 20,30 €
Llum camp sencer acte no esportiu 20,30 €
Llum camp 1 10,10 €
Llum camp 2 10,10 €
Túnel de bateig 33,80 €
Pista d’atletisme*  
Pista escolar** 33,90 €
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Entrada puntual escolar 0,50 €
Pista no escolar 65,10 €
Pista actes no esportius 198,60 €
Llum ús esportiu 20,30 €
Llum actes no esportius 40,70 €
Piscina coberta gran  
Un carrer 25,30 €
Sencera (6 carrers) 137,20 €
Sencera (8 carrers) 183,50 €
Piscina coberta petita  
Un terç 25,00 €
Sencera 75,10 €
Altres espais  
Sala de fitness 52,90 €

Sala polivalent d’activitat esportiva tipus 1 (100m2) 46,90 €

Sala polivalent d’activitat actes no esportius tipus 1 (+100m2) 78,50 €

Sala polivalent d’activitat esportiva tipus 2 (80/100m2) 26,60 €

Sala polivalent d’activitat actes no esportius tipus 2 
(80/100m2)

41,30 €

 
*En cap cas el lloguer és d’ús exclusiu i haurà de conviure amb l’ús dels abonats.
**Import a pagar per alumne.
 
BONIFICACIONS
 
1 Bonificació als abonats anuals del 20% (descompte a extingir  a l’igual que la tipologia 
d’abonament, en el moment de generar baixa al curs.
2 Bonificació del 50% amb el carnet municipal de la Gent Gran de Gavà(descompte a extingir 
en el moment que deixin de ser abonats)
3 Bonificació del 40% amb el carnet municipal de la Gent Gran de Gavà
4 Bonificació del 10% amb el carnet municipal de la Gent Gran de Gavà (descompte a extingir 
en el moment de generar baixa al curs)
5 Bonificació del 10% a germans
6 Descompte del 10 % per als centres que fan amb personal propi el tècnic de suport i 
seguiment "
 
2.- La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Gavà de data 16 de desembre de 2014 va 
aprovar les noves bonificacions dels preus públics del Departament d'Esports, aprovats per la 
Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà de data 5 de desembre de 2013, i publicats al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 27 de desembre de 2013, que a continuació
es detallen:
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• Bonificació del 25% del preu públic dels abonaments a les instal·lacions esportives 
municipals a les persones amb discapacitat certificada igual o superior a un 66% i 
acompanyant.

• Bonificació del 25% del preu públic dels abonaments a les instal·lacions esportives 
municipals a les famílies nombroses amb carnet oficial acreditatiu.

• Bonificació del 25% del preu públic dels abonaments a les instal·lacions esportives 
municipals a les famílies monoparentals amb carnet oficial acreditatiu.

 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 22 de desembre de 2016 va aprovar una nova 
bonificació dels preus públics del Departament d'Esports, aprovats per la Junta de Govern Local
de l'Ajuntament de Gavà de data 5 de desembre de 2013, i publicats al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 27 de desembre de 2013, que a continuació es detalla:
 

• Bonificació del 25% del preu públic dels abonaments a les instal·lacions esportives 
municipals a les persones amb discapacitat certificada igual o superior a un 33%.

 
4.- El tècnic de Joventut del Departament d’Esports ha emès informe mitjançant el qual exposa 
que :
 
«El Carnet Gavà Jove és un nou servei de l'Ajuntament de Gavà adreçat a joves de 16 a 29 anys 
del municipi que pot permetre beneficiar-se de tot un seguit d'avantatges i descomptes en 
diversos serveis, sobretot en activitats culturals, esportives, d'oci, comerç i turisme. Els objectius
són el d'oferir als i les joves de Gavà promocions i avantatges en serveis públics i en el comerç 
de la ciutat, promocionar el comerç de la ciutat entre els més joves de la ciutat i promocionar la 
cultura i l’esport entre el jovent de Gavà.
 
El projecte Carnet Gavà Jove, s’emmarca en les accions plantejades en PAM. Aquesta acció 
també es planteja en el nou Pla Local de Joventut que s’aprovarà de manera imminent a la 
ciutat.
 
El Carnet proposa unes bonificacions als preus públics de les instal·lacions esportives d'un 25 
%.»
 
5.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera de les noves bonificacions 
proposades.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
  
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia
i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer. Aprovar una bonificació dels preus públics del Departament d'Esports, aprovats per la 
Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà de data 5 de desembre de 2013, i publicats al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 27 de desembre de 2013, que a continuació
es detalla:
 

Entrades puntuals Preu Públic  Preu públic amb carnet Gavà Jove 
25% bonificació

ENTRADA PUNTUAL NOVA PISCINA 6,90 € 5,20 €

ENTRADA NOVA PISCINA (10 ENTRADES) 58,80 € 44,10 €

ENTRADA PISCINA CAN TINTORER 5,20 € 3,90 €

ENTRADA PISCINA CAN TINTORER (10 
ENTRADES) 44,10 € 33,10 €

ENTRADA ESTADI LA BÒBILA 3,75 € 2,80 €

 

Tipus d’abonament Preu públic

Preu públic amb carnet Gavà Jove 

25% bonificació

GENERAL INDIVIDUAL ANUAL ADULT 240,70 € 180,50 €

GENERAL INDIVIDUAL SEMESTRAL  ADULT 151,50 € 113,60 €

GENERAL INDIVIDUAL TRIMESTRAL  ADULT 80,90 € 60,70 €

GENERAL INDIVIDUAL MENSUAL ADULT 28,70 € 21,50 €

PISCINA INDIVIDUAL ANUAL ADULT 182,00 € 136,50 €

PISCINA INDIVIDUAL SEMESTRAL ADULT 114,20 € 85,70 €

PISCINA INDIVIDUAL TRIMESTRAL ADULT 61,10 € 45,80 €

PISCINA INDIVIDUAL MENSUAL ADULT 21,70 € 16,30 €

ESTADI INDIVIDUAL ANUAL ADULT 174,70 € 131,00 €

ESTADI INDIVIDUAL SEMESTRAL ADULT 105,10 € 78,80 €

ESTADI INDIVIDUAL TRIMESTRAL ADULT 56,20 € 42,20 €
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ESTADI INDIVIDUAL MENSUAL ADULT 19,80 € 14,90 €

 
Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a 
la seva publicació.
 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit
(8) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

-----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d'alcalde de l'Àmbit
de Benestar i Acció Social, intervé, pel grup municipal del C's, el Sr. Miguel Angel
Ibáñez que manifesta que en els punts, cinc, sis i set, el seu grup s'abstindrà, atès que
són criteris del govern  

6 –   APROVACIÓ D’UNA BONIFICACIÓ     DELS PREUS PÚBLICS DE LA UNITAT DE
PATRIMONI  APROVATS  PER  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  DE  DATA  25
D’OCTUBRE DE 2011
 
1.- La Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà de data 25 d’octubre de 2011 va aprovar.
entre  d'altres,  l'acord  relatiu  a  l'aprovació  de  l'ordenança  reguladora  dels  Preus  Públics  de
l’Institut Municipal de Gestio del Patrimoni Cultural i Natural de l’Ajuntament de Gava per a
l’any 2012.
 
Entre d’altres preus, l’ordenança regulava:
 

Preu Públic de les visites al Parc Arqueològic Mines de Gavà, entrada
general individual,

7,50 €

 
2.- El tècnic de Joventut del Departament d’Esports ha emès informe mitjançant el qual exposa
que :
 
«El Carnet Gavà Jove és un nou servei de l'Ajuntament de Gavà adreçat a joves de 16 a 29 anys
del  municipi  que  pot  permetre  beneficiar-se  de  tot  un  seguit  d'avantatges  i  descomptes  en
diversos serveis, sobretot en activitats culturals, esportives, d'oci, comerç i turisme. Els objectius
són el d'oferir als i les joves de Gavà promocions i avantatges en serveis públics i en el comerç
de la ciutat, promocionar el comerç de la ciutat entre els més joves de la ciutat i promocionar la
cultura i l’esport entre el jovent de Gavà.
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El projecte Carnet Gavà Jove, s’emmarca en les accions plantejades en PAM. Aquesta acció
també es planteja en el nou Pla Local de Joventut que s’aprovarà de manera imminent  a la
ciutat.
 
El Carnet proposa unes bonificacions als preus públics de les instal·lacions esportives i del Parc
Arqueològic Mines de Gavà, d'un 25 %.»
 
3.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera de les noves bonificacions
proposades.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
  
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia
i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer. Aprovar una bonificació dels preus públics de la Unitat de Patrimoni, aprovats per la
Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà de data 25 d'octubre de 2011, i publicats al
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 20 de desembre de 2011, que a continuació
es detalla:
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 Preu entrada Preu  amb  carnet  Gavà
Jove 25% bonificació

Entrada General Parc Arqueolòric Mines de Gavà 7,50 € 5,60 €

 
Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a
la seva publicació.
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit
(8) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

7 –   APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DE LA PROGRAMACIÓ ESTABLE DE 
L’ESPAI MARAGALL, PRIMER TRIMESTRE-2018
 
Antecedents:
 
1.- La Tècnica de Cultura ha emès informe mitjançant el qual exposa que:
 
Des del Departament de Cultura de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, seguint la línia, criteris i
objectius d’actuació establerts es proposa l’aprovació dels preus públics que tot seguit es detalla
 
Espectacle Preu Públic Preu Club Maragall

LA CELESTINA 10 € 8 € 

 

Descomptes “Preu espectacle”. Els descomptes no són acumulables

Campanya facebook Espai Maragall 50%

Grups organitzats a partir d'11 persones 25%

Compra de 3 o més entrades 25%

Joves fins a 25 anys 25%

Carnet Jove de Gavà 25 %

Majors de 65 anys 10%

Titulars carnet municipal de la gent gran 10%

Carnet estudiant 10%

Carnet de la Xarxa de Biblioteques 10%

Família nombrosa 10 %

Família monoparental 10 %

Discapacitats 10%

Es  reserven  un  màxim  de  200  entrades  gratuïtes  adreçades  a  estudiants  de  batxillerat  humanístic  de  centres
d’ensenyament de la ciutat 
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Programació Cinema Preu Públic

Preu entrada 4,50 €

Preu entrada socis Cine Club i Club Maragall 4,00 €

 

El  plantejament  de  la  definició dels  preus  públics  presentats  s’ajusta  d’acords  als  punts  de
justificació següents:
 
L’Espai Maragall desenvolupa una programació estable, dansa, música i cinema que s’articula
en base a quatre eixos d’acció:
 
Suport  a  la difusió,  l’exhibició,  la  formació i  la  creació en l’àmbit  de les Arts Escèniques,
Dansa, Música, Circ i Cinema així com d’ altres formats i llenguatges escènics contemporanis i
d’experimentació.
 
Aquest programa fa referència a espectacles, creacions i activitats de caràcter professional i o
emergents i té com a objectiu afavorir l’accés de tots els públics a una programació estable i de
qualitat que afavoreixi la sensibilització en l’àmbit de les arts escèniques.
 
En aquest sentit exposem que:
 
Establir els preus públics per sota del cost de l’activitat respon al fet de que ajustar-los, segons
aquest criteri, provocaria fixar uns preus que estarien per sobre del cost de mercat.
 
Aquest  fet  perjudicaria  a  l’afluència  i  l’accés  del  públics  segons  els  criteris  exposats
anteriorment.
 
Durant aquest trimestre, excepcionalment, i degut a un treball conjunt que s’està fent amb el
Departament d’Educació, proposem un descompte especial per l’obra La Celestina  ( descompte
del 100%. Invitacions) per a alumnes que estiguin fent el Batxillerat Humanístic (un màxim de
200 entrades). Creiem que és una bona forma de fomentar l’accés dels joves a aquesta tipologia
de teatre i establir ponts de treball conjunt amb la comunitat educativa.
 
Per aquest motiu aconsellem que, per raons d’afavoriment a l’accessibilitat  a la cultura a la
màxima població possible, l’Ajuntament fixi preus públics per sota del cost de l’activitat.
 
2.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi de costos per a la
determinació del  grau de cobertura dels preus  públics de la programació estable  de l’Espai
Maragall, 1r trimestre de 2018.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
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2.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia
i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  els  preus  públics  de  la  programació  estable  de  l’Espai  Maragall,  primer
trimestre-2018,  que  a  continuació  es  detallen,  així  com,  els  descomptes  aplicables,  segons
l’estudi de costos que obra a l’expedient.
 

Espectacle Preu Públic Preu Club Maragall

LA CELESTINA 10 € 8 € 

 

Descomptes “Preu espectacle”. Els descomptes no són acumulables

Campanya facebook Espai Maragall 50%

Grups organitzats a partir d'11 persones 25%

Compra de 3 o més entrades 25%

Joves fins a 25 anys 25%

Carnet Jove de Gavà 25 %

Majors de 65 anys 10%

Titulars carnet municipal de la gent gran 10%

Carnet estudiant 10%

Carnet de la Xarxa de Biblioteques 10%

Família nombrosa 10 %

Família monoparental 10 %
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Discapacitats 10%

Es  reserven  un  màxim  de  200  entrades  gratuïtes  adreçades  a  estudiants  de  batxillerat  humanístic  de  centres
d’ensenyament de la ciutat 

 

Programació Cinema Preu Públic

Preu entrada 4,50 €

Preu entrada socis Cine Club i Club Maragall 4,00 €

 

Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a
la seva publicació.

L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit
(8) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

8 –   PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS: Ciutadans Partido de
la Ciudadanía-Cs,    Esquerra Republicana de Catalunya-ERC, Gavà Sí  Se Puede-GSSP,
Partido  Popular-PP  i  el  regidor  de  Convergencia  i  Unió-CIU  Sr.  Antoni    Rafanell,
SOL·LICITEN,  MITJANÇANT  UNA  COMISIO,  L'ELABORACIÓ  I  APROVACIÓ
DEL REGLAMENT DE SEGONA ACTIVITAT PER ALS AGENTS DE LA POLICIA
MUNICIPAL DE GAVÀ AMB L’ACORD DE LES FORCES SINDICALS UGT, CCOO,
SFP I SPPM-CAT I AILPOLD
 
Hi ha determinades professions, com les Forces i Cossos de Seguretat, que satisfan la necessitat
social de garantir la seguretat pública a persones i béns. Aquest és el motiu pel qual han de
dotar-se d'efectius personals que han de dur a terme funcions en termes eminentment operatius i
en ocasions arriscades i penoses. El desenvolupament d'aquestes funcions exigeixen per al seu
òptim compliment, unes determinades condicions i aptituds psicofísiques, que naturalment es
van deteriorant amb l'edat, lesió o malaltia i que impliquen una dificultat i risc afegit als que
comporta  ordinàriament  la  funció  policial  que  s'ha  de  valorar  en  cada  cas  concret  amb  la
màxima objectivitat per tal de garantir el respecte, la integració i la igualtat d'oportunitats.
 
Així, la legislació específica dels cossos de policies de Catalunya, la Llei 16/1991, del 10 de
juliol, contempla una situació denominada segona activitat que forma part del seu dret estatutari
i que no existeix en els cossos generals. La raó de ser d'aquesta discriminació positiva la trobem
en  el  particular  risc  que  assumeixen  els  membres  dels  cossos  de  les  policies  locals  en  el
desenvolupament  de  les  seves  funcions,  que  excedent  dels  ordinaris  de  qualsevol  altre
funcionari / a públic d'un cos general.
 
Hem de tenir present que, com a excepció, als cossos especials amb feines de policies i bombers
no es pot accedir amb una minva física o psíquica que comporti que no es puguin realitzar les
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seves  funcions,  per  aquest  motiu  es  sotmet  als  aspirants  a  proves  físiques,  psicològiques  i
mèdiques, així com a un període de formació teòrica i pràctica.
 
Així  el  legislador  assumeix  que  aquest  risc  addicional  -inherent  en  molts  casos  pel  mer
compliment del Servei- mereix una compensació que compleixi una doble funció: garantir el
millor  compliment  de  la  funció  assignada  al  funcionari/a  i  salvaguardar  si  es  produís  una
disminució de les condicions físiques o psíquiques, sigui quina sigui la causa, ja que la llei no
les distingeix, permetent que pugui continuar desenvolupant una professió respectuosa amb la
seva dignitat i afavorint la consolidació d'un sentiment d'utilitat social.
 
L’esmentada  llei  i  reglaments  existents  ja  no  donen  resposta  als  funcionaris  amb  unes
disminucions físiques o psíquiques, ni estan adequades a les normes internacionals i nacionals.
 
A partir de la nova legislació vigent, molts municipis han anat desenvolupant i aprovant els seus
propis reglaments de Segona Activitat com ara Palafrugell o Cerdanyola del Vallès.
 
GAVÀ,  a  dia  d'avui,  tot  i  disposar  d’un  Reglament  de  2a Activitat  no es  troba adaptat  ni
actualitzat.
 
El  fet  que una persona tingui  una disminució psicofísica,  és  a dir,  una discapacitat,  no pot
comportar que es perdi la feina. Al contrari, és obligació de la seva administració de pertinença,
assumir la seva integració. En tot cas, l'Administració ha de ser el garant del dret general a la
readaptació professional de qualsevol discapacitat, tingui el grau que tingui reconegut, amb una
condició física i psíquica que li permeti desplegar funcions útils.
 
Aquest dret és expressió del dret al treball i a la readaptació professional (articles 3 5 i 40 CE),
del dret a la integració de les persones amb disminució (article 49 CE), el dret a accedir i a
mantenir-se en els càrrecs públics (article 23 CE) I, si es vol, la pròpia dignitat de la persona
(article 1 CE). En aquest sentit es manifesta la abundant normativa emesa en relació al dret
d'integració laboral de les persones amb discapacitats.

Per això, i amb l'assessorament de l'Associació per la Integració Laboral de Policies Locals amb
Discapacitat (AILPOLD), les seccions locals dels sindicats d´UGT, CCOO, SFP i SPPM-CAT,
ens han fet arribar una proposta de reglament que han elaborat i que s'adjunta a aquesta proposta
de resolució, d'acord amb la legislació específica esmentada: la Constitució Espanyola de 1978;
l'Estatut d'autonomia de Catalunya; el Tractat de la Unió Europea; la Convenció de l'ONU sobre
els drets de les persones amb Discapacitat de 13 desembre 2006 ratificada el 23 de Novembre
del 2007; la Directiva 2000/78/ CE, de 27 de Novembre de 2000, relativa a l'establiment d'un
marc general  per a la igualtat  de tracte en el treball  i  l'ocupació; el Reial  Decret  Legislatiu
1/2013, de 29 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei general dels drets de les
persones amb Discapacitat i de la seva inclusió social; la Llei 27/2011, de l'1 d'agost, sobre
l'actualització,  adequació  i  modernització  del  sistema  de  la  Seguretat  Social;  i  els  criteris
jurisprudencials progressistes dels últims  temps.  I  en especial  el  propi  Tribunal  Superior de
Justícia de Catalunya.
 
El propi Parlament de Catalunya va aprovar el passat dia 15 de Febrer de 2017 una proposta de
Resolució 262/XI del Parlament de Catalunya, sobre la segona activitat de mossos d’esquadra,
policies locals i bombers on s’instava a aplicar mesures transitòries per tal que no es continuï
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vulnerant  la  citada  Convenció  Internacional,  que  és  d’aplicació  directa  a  totes  les
administracions de Catalunya. 
 
Aquestes mesures són: 

a) Que tot funcionari amb una diversitat funcional emparat per l’article 1 de la Convenció de
Nacions Unides sobre els drets de les Persones amb Discapacitat,  també li sigui d’aplicació
l’article 27 –d’aplicació a les persones que pateixen una discapacitat durant l’ocupació– vetllant
perquè es facin ajustaments professionals raonables, promocionant el respecte a la seva dignitat
inherent.

b) Que un funcionari amb una incapacitat  permanent,  que mantingui  les capacitats  laborals,
sigui reubicat en un lloc de treball adequat a la seva diversitat funcional, de forma provisional i
immediata, sense que se li pugui retirar la seva credencial i sense que això suposi cap pèrdua
econòmica per a la persona afectada, ni tampoc un greuge comparatiu en relació a la resta de
companys del cós de que es tracti.

c) Promoure que les administracions corresponents dictin les resolucions de canvi de lloc de
treball a places de segona activitat provisionals fins l’aprovació, publicació i entrada en vigor de
la futura Llei de regulació de la segona activitat d’aplicació al Cos de Bombers de la Generalitat
de Catalunya,  al  de Mossos d’Esquadra,  al  Cos d’Agents  Rurals,  als  cossos de treballadors
penitenciaris i al de les policies locals.
 
L'esmentat  Reglament,  a  més,  disposa  de  l'aprovació  del  COMITÈ  ESPANYOL  DE
PERSONES AMB DISCAPACITAT (CERMI) i per la seva inclusió dins d'aquest del COMITÈ
CATALÀ DE PERSONES AMB DISCAPACITAT (COCARMI), plataforma de representació,
defensa i acció de la ciutadania espanyola amb discapacitat, representant en el seu conjunt als
3,8 milions de persones amb discapacitat que hi ha a Espanya i designat per l'Estat Espanyol per
al  seguiment  de  l'aplicació  de  la  Convenció  Internacional  dels  Drets  de  les  persones  amb
discapacitat, adoptada per Nacions Unides el 13 de Desembre del 2006, signada i ratificada per
Espanya. Aquesta designació té rang normatiu en ser establerta en virtut del contingut de la
Disposició addicional  primera  del  Reial  Decret  1276/2001,  del  16 de setembre,  d'adaptació
normatiu a la Convenció Internacional sobre els drets de les persones amb Discapacitat.
 
Convé  destacar  el  suport  unànime  de  les  organitzacions  sindicals  més  representatives  de
Catalunya i les Associacions per la Integració Laboral de Bombers i Mossos d'Esquadra amb
Discapacitat de la Generalitat de Catalunya (AILMED i AILBOD)
 
Per aquests motius, els grups municipals dels Partits: Ciutadans Partido de la Ciudadanía
(Cs),  Esquerra  Republicana  de  Catalunya  (ERC),  Gavà  Sí  Se  Puede  (GSSP),  Partido
Popular de Cataluña (PPC) i el regidor de Convergencia i Unió (CIU) Sr. Antoni Rafanell,
proposen al Ple de l'Ajuntament, la següent PROPOSTA DE RESOLUCIÓ:
 
PRIMER.- La  creació  d’acord  al  Article  62  del  Decret  179/1997 de  13/06  del  Reglament
d’Obres, Activitats i Serveis el Govern Municipal d’una Comissió per la elaboració de un nou
Reglament  de Segona Activitat  de  la  Policia  Municipal  de  Gavà,  d'acord amb la  legislació
vigent I amb les següents característiques i objectius:
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• Constituir la Comissió i celebrar la primera reunió en el termini màxim de quinze dies a
partir de l’aprovació d’aquesta Proposta de Resolució.

• Presentar un document definitiu a l'aprovació del Ple en un termini no superior a quatre
mesos després de la constitució de la Comissió.
 

• Amb la següent composició:
 
- Tinent d’Alcalde presidenta de l'àmbit de Ciutat i Territori (Presidenta de la 
Comissió).
 
- Tinent d'alcalde president de l'àmbit de Nova Governança i Economia (Vice-president 
de la Comissió).
 
En absència de qualsevol dels dos, exercirà de president o vice-president el Regidor
delegat de Polítiques de Gestió Interna i Recursos Humans.
 
- Un representant de cada Grup Municipal

• PSC: Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt
• Cs:  El Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt
• ERC: El Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt
• CiU: El Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt
• PP: El Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt
• GSSP: El Portaveu i com a suplent el Portaveu Adjunt

 
- Un representant de cada Sindicat Policial,

• UGT Jordi Porcel García i com a suplent Alfred Jou Martos
• SFP Antonio Cazón Barja i suplent Robert Bassas Sánchez
• CCOO José Valverde Quintairos i suplent Mª Nieves MorenillaNavarro
• SPPMCat Marcelo Costas Sosa i com a suplent Javier Sicilia Real

 
- El Inspector en Cap i com a suplent el Sots-Inspector
 
- El cap de Recursos Humans de l'Ajuntament de Gavà i com a suplent la Tècnica de 
RRHH.

 
- El president de l'Associació per a la Integració de Policies Locals (AIL-POLD) com assessor 
extern. Actualment es el Sr. Vicenç Flores

y com a Secretari un funcionari dels Serveis Jurídics del Ajuntament, nomenat per el Secretari 
General.

 
• Explorar  la  possibilitat  de  que el  personal  de la  Policia  Municipal  que amb

anterioritat  a  l’entrada en  vigor  del  nou  reglament  hagi  estat  declarat  en
incapacitat permanent  total  o  absoluta,  podrà  sol·licitar  el  reingrés  al  servei
actiu i simultàniament el passi a segona activitat o lloc adaptat, en el termini de
30 dies hàbils des de la seva notificació al interessat. 
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• Prendre com a document de partida la proposta elaborada conjuntament per les
seccions locals dels sindicats UGT, CCOO, SFP I SPPM-CAT, i que s'adjunta.
Donat  que  els  agents  segueixen  sent  policies  locals,  i  han  de  seguir,
preferentment, vinculats al cos i podent prestar els seus serveis de prevenció i
atenció al ciutadà, aprofitant la seva experiència en les tasques policials, que la
Comissió tingui present especialment el punt 6 del article 5 del document de
Partida on diu que “La Comissió Tècnica de la situació de Segona Activitat
revisarà, anualment, el catàleg de llocs de treball i podrà plantejar modificacions
al mateix que hauran de ser aprovats per l’Ajuntament.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Després de llegit el punt de manera conjunta pels portaveus dels grups municipals que
fan  la  proposta  de  resolució,  intervé,  pel  grup  municipal  de  CiU,  el  Sr.  Ramon
Castellano que manifesta que sempre estaran al costat de les millores del personal de
l'ajuntament. Que és evident que les esmenes que  han estat acceptades és gràcies a la
bona  fe  i  al  diàleg  entre  les  parts.  Considera  evident,  que  és  certa  l'obligació  de
l'Administració d'assumir la seva integració i de ser garantia de readaptació laboral del
personal,  sigui la que sigui la seva situació, sigui el que sigui el grau de discapacitat si
poden realitzar funcions útils, i això tenint en compte la normativa supralocal aplicable,
per tot això donaran suport a la proposta de resolució.

Per part del grup municipal del PSC intervé el Sr. Jordi Trot, que avança que el seu grup
municipal  comparteix que el reglament  de segona activitat  actual  és millorable,  que
estan oberts  a dialogar sobre qualsevol  aspecte que serveixi  per millorar-lo,  que les
persones  amb  discapacitat  puguin  reincorporar-se,  però  no  és  un  tema  que  depèn
legalment de l'ajuntament. Recorda que actualment hi ha dos temes que estan sobre la
taula que poden ajudar a regular-la, per una banda, el tema de la jubilació anticipada de
la  Policia,  que  depèn  de  l'Estat,  i  per  altre  la  proposta  de  Llei  autonòmica,  que
curiosament el grup de JxS impedeix la seva tramitació parlamentaria des del mes de
febrer de l'any passat. Per tot això votaran a favor, si bé considera que el que importa no
és que duri dos o tres mesos la comissió, sinó que sigui capaç d'elaborar un document
que s'adapti a la necessitats de la Policia, i que a més  sigui amb el consens més ampli
possible. 

Torna  a  intervenir  el  Sr.  Ibáñez,  de  C's,  per  dir  que  han  presentat  la  proposta  de
resolució perquè entenien que és un tema de ciutat, mentre que s'avança en legislació
estatal i autonòmica, era important arribar a un consens  i que calia posar un termini,
sinó  les  coses  s'allarguen  eternament,  i  como  creu  que  la  proposta  s'aprovara  per
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unanimitat, és un bon principi per a que el reglament s'aprovi amb consens abans de
l'estiu. 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

9 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS

Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 16 de gener de 2017 fins al 12 de
febrer de 2018. 

---------

  A les 18: 40 hores abandonen la sessió la Sra. Guadalupe del Río
 i el Sr. German Berrena  

---------

10 – PRECS I PREGUNTES

En el torn de precs i preguntes, la Sra. Alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups municipals. Tot seguit
es  reflecteix  a  l’acta  el  contingut  de  les  interpel·lacions  formulades  i  de  les  corresponents
respostes.

El primer grup municipal a qui l'alcaldessa va donar la paraula per començar, va ser el de C’s.
El  regidor  d'aquest  grup,  Sr.  Francisco  Gavilán,  va  formular  un  primer  prec  dient:  Hay
momentos puntuales en la salida y entrada de los centros escolares que se crean aglomeraciones
de  vehículos  mal  estacionados,  en  las  inmediaciones  de  los  colegios.  Esto  causa  muchas
molestias a los vecinos y dificulta el tráfico rodado. Un caso es el que lleva mucho tiempo
sufriendo los  vecinos es  el  de  la  Avda.  de  les  Bòbiles.  Tenemos  conocimiento  que se  han
presentado  diversas  quejas,  por  parte  del  centro  educativo  cercano  y  los  vecinos  nos  han
informado  que  en  ocasiones  el  problema  de  colapso  de  coches  mal  estacionados  ha
desembocado  en conatos  de violencia  entre  los  conductores.  Desde  Cs  proponemos  que  se
estudie la posibilidad de cambiar el doble sentido de circulación de la Avda. de les Bòbiles.
Consideramos que sólo sería necesario variar un tramo de la Avda. de les Bòbiles, sería el tramo
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desde el Carrer Terracuita hasta Avda Juan Carlos I en un solo sentido de circulación, el de
incorporación a la Avda. Juan Carlos I. El Grupo Municipal de C’s Gavà realiza la siguiente
PREGUNTA: ¿Sería posible la realización de esta modificación del  sentido de circulación?
¿Qué medidas se van a tomar para mejorar la circulación en esta Avda.? 

La tinenta d'alcalde, la Sra. Rosa M.ª Fernández, va respondre que el Departament de Mobilitat
conjuntament  amb  Policia  Municipal  i  Serveis  de  Benestar  i  Acció  social,  estem treballant
coordinadament per millorar la mobilitat a diversos entorns escolars de la ciutat, i en el cas que
ens indica a l’entorn del Col·legi Santo Angel, perquè  la mobilitat no és únicament un tema
urbanístic,  ni  mediambiental,  sinó  fonamentalment  social.  Com  vostè  indica,  una  de  les
alternatives que s'estan estudiant és convertir l’av de les Bòbiles en sentit únic, direcció mar.
Abans d'establir una mesura concreta, és preceptiu amb anterioritat, analitzar les conseqüències
pels  veïns  que  es  veuran  obligats  a  sortir  per  av  de  Joan  Carles  I,  i  definir  les  mesures
necessàries per a la regulació de l'aparcament  i la parada a la calçada resultant, així com la
limitació de la velocitat  dels vehicles que disposaran de dos carrils  de baixada en un àmbit
escolar.  A la seva vegada, es treballa amb l’escola, per conscienciar en una mobilitat molt més
sostenible.  Indubtablement, qualsevol actuació s’ha de realitzar amb garanties i amb consens. 

El Sr. Gavilán, en un segona intervenció va dir textualment: Actualmente estamos viviendo un
temporal de frío y lluvias intensas. Los vecinos de Gavà nos han hecho llegar su preocupación
por las personas sin techo que duermen en algunas porterías y cajeros, no por las molestias que
pudieran causar, sino por la preocupación de su situacón ante las inclemencias del tiempo. El
Grupo Municipal  de C’s  Gavà realiza la siguiente PREGUNTA: ¿Se tiene pensado adecuar
algún espacio municipal para que aquellas personas que lo deseen puedan albergarse en noches
especialmente duras? 

El Sr. Miquel Àngel Diaz de l'equip de govern,  va contestar textualment: Desde hace unos años
Gavà tiene un protocolo de actuaciones delante de situaciones como usted dice, especialmente
duras.  Este  protocolo,  elaborado  por  protección  civil,  establece  los  procedimientos  y
actuaciones  a  realizar,  así  como consejos  de autoprotección a  la  población.  En caso de las
personas sin techo, la policía se pone en contacto con el Àmbito de Benestar  i Acció social, con
los servicios sociales y les ofrece un sitio donde albergarse. Este puede variar en función de la
situación.Si es una sóla persona se le ofrece un alojamiento. Si se preveen  más personas se
adecua un local. En caso de que se tenga que cortar la carretera de Begues, está previsto adecuar
instalaciones municipales, como ha sido el caso del Jacme March o el antiguo Informal, para
poder acoger a más personas. Gracias.

La següent intervenció la va realitzar el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, qui va exposar el següent:
Hace más de medio año pedimos que se reforzase el servicio de Licencias de Obras por los
plazos inadmisibles en las respuestas de dicho departamento.  Dado que las personas que se
contrataron finalizaron su contrato de seis meses sin haberse previsto a tiempo por parte del
equipo de gobierno cubrir las plazas que finalizaban, como resultado de ello hoy volvemos a
estar en la misma situación: Una persona o empresa que quiera instalarse en Gavà, creando así
puestos de trabajo y generando un ingreso a las arcas municipales, se encuentra con unos plazos
de  concesión  de  licencia  de  obra  de  8  meses…lo  cual  es  suficiente  para  que  busquen
emplazamiento en poblaciones vecinas donde el plazo es muchísimo más corto. Sabemos que,
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aunque tarde, se convoca una plaza vacante como funcionario interino para ese departamento
así como una bolsa de trabajo para el mismo y dado que la tendencia desde hace un tiempo es a
seguirse  incrementado  las  solicitudes  de  licencias  de  obra  y  de  apertura,  formulamos  la
siguiente PREGUNTA: ¿Se va a cubrir únicamente la plaza vacante? . Una vez constituida la
bolsa de trabajo que se  convoca,  ¿Se  va a contratar  también  durante  6 meses  a la  primera
persona de la bolsa de trabajo?  ¿Se han planteado la posibilidad de crear una nueva plaza? 

Aquesta pregunta la va respondre el tinent d'alcalde, Sr. Jordi Tort, que digué: Sr. Ibáñez, el que
diu no és ben bé cert, en el sentit de que no és que s'acabessin les contractacions  sinó que les
persones que vam contractar van trobar altres feines, diguessim més estables, aleshores han fet
baixes voluntàries .  Però més enllà d'això,  què obviament  compartim,  lo dels vuit  mesos és
algun cas excepcional però no és lo habitual. Compartim la preocupació. Sap que hem començat
el procès,  que el dia 19 va haver-hi la primera prova d'aquest procés selectiu. Durant el mes de
març estarà resolt i s'incorporarà la persona, i a partir d'aqui valorarem amb els serveis si hi ha
necessitat o no de cobrir amb un refors o amb una altra plaça  el fet. De moment, esperem que
aquesta persona s'incorpori i en funció de la situació, acabarem de valorar amb els serveis si  es
necessari o no reforçar-ho d'alguna de les maneres que vostè proposa. Gràcies.

En una nova pregunta d'aquest grup municipal, intervé novament  el Sr. Miguel Ángel Ibáñez,
recondant que en el Pleno de diciembre 2017 formulamos una pregunta sobre el porqué de pintar
en amarillo, indicando así la prohibición de aparcar, en las cuatro esquinas de los cruces de
Gavá Mar, a lo cual contestaron que “El Reial Decret 6/2015, pel qual s’aprova el text refós de
la llei  de trànsit  i  circulació de vehicles a motos  i seguretat viària,  que estableix que queda
prohibit parar a les interseccions i a les seves proximitats. L’ordenança municipal de circulació i
vehicles també estableix que no es podrà realitzar a 5 metres de distancia d’una cantonada”
Tras verificar que en muchos de los cruces de Gavà Mar la longitud de la línea de color amarillo
es de 10 metros siendo las esquinas redondeadas y de gran diámetro, y que en otros barrios con
esquinas a 90º o canto vivo (lo que dificulta enormemente la visibilidad) y que en estos se
permite aparcar a menos de 5 metros de la esquina, formulamos la siguiente PREGUNTA: .
¿Cuál es el motivo de esa diferencia de criterio? . ¿Van a aplicar la normativa a todos los cruces
de Gavà? . Dado que también hay contenedores de basura a menos de 5 metros de los cruces y
dado que también disminuyen la visibilidad, ¿Cambiarán de ubicación estos contenedores? 

La Sra.  Fernández,  va deixar palès que la  prohibició d’estacionament  a les interseccions de
Gavà mar respon, tal i com es va contestar al seu anterior prec, a millorar les condicions de
visibilitat  als  passos,  a  la  pròpia  intersecció,  i  a  garantir  els  girs  de  vehicles  de  majors
dimensions, així com unes condicions òptimes per a la seguretat vial. Al 2016 ja es va realitzar
conificació prohibint l’aparcament a determinades interseccions, i aquesta experiència va ser
valorada positivament per part de la Policia Municipal i la Unitat de Mobilitat de l'Ajuntament. I
això, és lo que ha motivat que s’hagin pintat aquestes al 2017. Perquè e la prioritat sempre ha de
ser, la seguretat de les persones.  

El Reial Decret 6/2015, estableix clarament quines son les competències dels municipis, entre
d'altres, la regulació, ordenació, gestió, vigilància i disciplina el tràfic en vies urbanes de la seva
titularitat.  La  regulació  mitjançant  ordenança  municipal  de  circulació  dels  usos  de  les  vies
urbanes, fent compatible l’equitativa distribució dels aparcaments ...  
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La nostra ordenança a l'art. 16.1 a, c, g i w, entre d’altres, determina quan queda absolutament
prohibit l’estacionament de vehicles en interseccions.  No hi ha hagut un canvi de criteri. Els
criteris son tècnics i responen a donar seguretat a les persones. 

Respecte a la ubicació dels contenidors, la Unitat de Mobilitat treballa conjuntament amb els
responsables  de residus,  per  intentar  ubicar  els  contenidors  passades  les  interseccions en el
sentit de la marxa, sempre que sigui possible, en funció dels altres criteris establerts, estudiant i
tractant cada ubicació de forma individual.  Aquestes ubicacions son revisades contínuament,
per  la  qual  cosa,  els  instem a  que  si  detecten  alguna  bateria  amb  alguna  problemàtica  la
identifiqui, per poder analitzar-la novament  .

En tot cas, per al·lusions Sra. Alcaldessa – va manifestar el Sr. Ibáñez-  només dir que amb molt
de gust, al proper ple, presentarem una relació. Gràcies.

Acabades les intervencions del grup municipal de C's, es va iniciar el torn  del grup municipal
d’ERC.   En primer  lloc,   el  Sr.  Albert  Massana,   regidor  d'aquest  grup  va exposar  --com
antecedents  del   prec  que  desprès  faria--:  La  nova  llei  de  contractes  públics  obliga  les
administracions  a  introduir  clàusules  socials  i  ambientals.  Després  d’examinar  els  darrers
anuncis  de  licitació  fets  per  l’Ajuntament  de  Gavà,  que  són:la  contractació  del  servei  de
plataforma web Gavà Participa, la plataforma d’administració electrònica, el subministrament de
vestuari per a la policia municipal, el servei de redacció del Pla Director de l’enllumenat del
municipi,  el  projecte  d’ampliació  de  104  nínxols  i  ossera  del  cementiri  (OMO  19/17)  i
l’obrad’execució del condicionament públic del barri de Bruguers (OMO 14/17), hem vist que:

A) Les úniques clàusules d’eficiència social introduïdes són:
• Manteniment de les condiciones laborals durant la vigència del contracte
• Pagament del preu a les empreses subcontractades
• Llenguatge i imatges no sexistes
• Igualtat d’oportunitats i no -discriminació de les persones LGTBI

En canvi, no s’introdueix la clàusula d’obligar a les empreses a que el salari dels seus empleats
estigui per sobre dels 1.000 €, tot i  que aquest Ajuntament s’ha manifestat a favor diverses
vegades que el salari mínim sigui superior als 1.000 €, ni tampoc que sigui obligatori que les
persones  treballadores  de  l’empresa  contractista  que  han  d’executar  el  contracte  tinguin
contracte indefinit, i això que l’obligatorietat d’introduir clàusules socials als contractes públics
derivada de la  nova legislació europea ho possibilita,  com demostren les clàusules tipus  de
l’Ajuntament de Barcelona.

B)  Pel  que  fa  a  la  sostenibilitat  ambiental,  que  apareix  recollida  al  plec  d’especificacions
tècniques, només s’esmenta la prevenció de la contaminació ambiental en el decurs de les obres,
o l’ús de materials reciclables i reutilitzables en el cas de l’enllumenat. En els contractes de
serveis,  no  s’esmenta  cap  criteri  de  sostenibilitat  ambiental,  com  ara  el  cicle  de  vida,  la
generació de CO2 o altres paràmetres mediambientals que deriven del consum energètic dels
equips  informàtics,  elements  de  comunicació,  etc,  i  que  es  poden  objectivar  mitjançant
formularis com l’existent al web http://www.smart-spp.eu
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Aquestes  mancances  sobten  en  un  govern  que  diu  fer  bandera  de  la  sostenibilitat  social  i
ambiental de la ciutat.  En conseqüència, el  Grup Municipal d’ERC a l’Ajuntament de Gavà
formula  el  següent  Prec:  Instem  el  govern  local  a  incloure  als  plecs  administratius  dels
contractes  que  liciti  l’obligatorietat  que  les  persones  que  el  desenvolupin  tinguin  contracte
indefinit, i que el seu sou sigui superior als 1.000 Euros.  Així mateix, que s’introdueixin criteris
ambientals relatius al cicle de vida i a la generació de CO2 derivat del consum energètic dels
equips utilitzats. 

El Sr. Jordi Tort, va respondre aquest prec indicant que, tot i que aquest govern estaria encantat
de poder aplicar la mesura tal com vostè ens  fa en el prec i tal com s'ha aprovat en diverses
ocasions, com vostè mateix diu en aquest ple  la petició d'aquest salari mínim de 1000 euros. Els
òrgans  de  contractació  de  l'Ajuntament  no  poden imposar  a  les  empreses   una  política  de
contractació laboral determinada ni tampoc es permet als ajuntaments legislar socialment.

Pel que fa als salaris de les persones que executen els contractes la determinació de condicions
laborals generades  de les persones treballadores es determina mitjançant negociació col·lectiva,
i  sempre que estigui  ajustada a negociació col·lectiva nosaltres hem d'acceptar-la.  Tot i  que
voldríem que fos més amplia  . I la normativa contractual no ens permet imposar a l'empresa
l'obligació de pagar un salari determinat ni d'intromissió a la negociació col.lectiva .

Li donarem còpia en els propers dies de la Resolució del Tribunal Català de Contractes contra
un recurs per la licitació del SAD, del Servei d'Atenció Domiciliària d'aquest ajuntament, on es
preveia com a criteri de valoració les millores respecte a la retribució del personal adscrit al
servei . És a dir, nosaltres preteníem,  ja que no podíem obligar a pagar els 1000 euros almenys
poder valorar si algú pagava més als seus treballadors de lo que deia el conveni . Doncs això,
una de les empreses licitadores ens va recórrer els plecs i el Tribunal Català de Contractes li va
donar la raó . Per tant,  és un dels motius perquè no podem valorar  aquest fet. I com sap, fa uns
mesos nosaltres vam aprovar  una sèrie d'altres mesures, que si que podem fer i estem fent .
També estem fent algunes mesures ambientals i en les properes setmanes o dies, tindrem un
protocol  per  introduir  aspectes  també  de  millores  ambientals  i  de  rebaixa  de  la  petjada  de
carboni en els plecs de licitació que surtin des de  l'Ajuntament . Gràcies.
 

Seguidament,  el  Sr.  Andreu  Pérez,  regidor  d'ERC,  va  presentar  un  segon  prec,  en  el  que
recordava el següent: Vàries vegades hem parlar en aquest ple de la contaminació de la riera
dels Canyars produïda quan plou molt pel sobreiximent de les aigües de sanejament a la llera de
la riera. Ens consta que aquest problema s’ha intentat pal·liar a curt termini amb una millora del
sobreixidor existent, i a mig termini amb un projecte per construir una bassa de laminació que
contingui l’excés d’aigua en cas de pluja torrencial. No obstant això, la contaminació a la riera
segueix, i tot fa pensar que hi ha un altre focus productor d’abocaments sanitaris a la llera. Es
tracta del complex Barnasud (no sabem amb certesa si és el mateix centre comercial o algun dels
edificis que l’envolten), ja que en algun dels seus lavabos la connexió a la xarxa de clavegueram
està mal feta, i en comptes d’abocar a la claveguera aboquen directament a la llera de la riera.
En tot cas, analítiques realitzades per grups ecologistes de la ciutat mostren la presència d’aigües
fecals a la riera de forma continuada. Vist això, formulem el següent prec: Instem el govern
local a investigar l’origen real d’aquests abocaments, i a posar-hi solució en el termini més breu
possible
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Sobre aquest prec la Sra  Rosa M.ª  Fernández digué que la contaminació de la riera de Canyars,
causada pel volum i la freqüència dels sobreeiximents d’aigües de sanejament en cas de pluja,
és un dels problemes ambientals que més preocupa a aquest Ajuntament. Per aquest motiu, i
sense deixar d’insistir a les administracions responsables,  Àrea Metropolitana de Barcelona i
Agència Catalana de l'Aigua,   que resolguin definitivament aquesta situació, l’Ajuntament de
Gavà ha engegat una iniciativa pilot per tal de minimitzar l’impacte d’aquestes descàrregues
sobre  la  riera  dels  Canyars  i  en  els  popers  mesos  implementarà  i  gestionarà  una  bassa  de
laminació  dins  el  propi  calaix  de  la  riera  de  Parets.  Aquest  capteniment  és  el  mateix  que
l’Ajuntament de Gavà ha mostrat davant la inquietud d’un grup ecologista respecte a la qualitat
de les aigües que les instal·lacions del Barnasud aboquen a la llera de la riera de Parets.

L’aigua que des del Barnasud s’aboca a llera pública prové del bombament d’un pou d’aigües
freàtiques,  l’objectiu  del  qual  és  evitar  que  s’inundi  l’aparcament  soterrat  d’aquestes
instal·lacions. Aquest bombament és independent i, s’ha verificat, que no està connectat en cap
punt a la xarxa de sanejament d’aigües residuals d’aquestes instal·lacions. Malgrat això, es va
sol·licitar a aquesta empresa que comprovés la possible contaminació d’aquestes aigües i, cas
que aquesta es confirmés, en determinés l’origen. El resultat d’aquestes comprovacions ha estat
que no hi ha possible contaminació a partir de les aigües residuals del  Barnasud o alguna altre
empresa de l’entorn, ja que la conducció del bombament de freàtiques va directament a la riera
sense possible relació amb la xarxa de residuals.  Analitzades les aigües es confirma una certa
presència per coliformes d’aquestes.

Per aquests motius, l’Ajuntament ha implementat una actuació basada en comprovar la qualitat
de l’aigua freàtica provinent del bombament de Barnasud. Fer alhora una primera avaluació de
la qualitat de la zona a partir d’analítiques d’aigua en diferents punts de mostreig a l’entorn
Barnasud. I en cas de confirmar-se aquesta incidència a l'aqüífer, comunicar aquesta situació i
trametre’n tota la informació relativa, a l'Agència Catalana de l’Aigua, com a administració
responsable de l’Aqüífer protegit del Delta del Llobregat. 

La tercera intervenció d'aquest grup municipal, la va realitzar la regidora Sra. Marta Jiménez,
qui va assenyalar que el passat 6 de febrer vam rebre l’esborrany del Pla Local de Joventut que
s’està preparant per tal de ser aprovat properament. Destaquem positivament la feina de diagnosi
realitzada, i el passat 11 de febrer vam formular una sèrie d’aportacions al Pla perquè fossin
tingudes en compte, si escau. A banda d’aquelles propostes, hi ha un tema preocupant, que no
apareix prou documentat a l’estudi, i és l’abandonament escolar en l’etapa de secundària, per
part de les joves. Es tracta de vegades d’un tema cultural: moltes nenes a partir de 13 i 14 anys
deixen d’assistir a l’escola perquè les seves famílies consideren que la seva educació no és
rellevant, i es prioritza la seva “preparació” amb vista al matrimoni tan bon punt en tinguin
l’edat legal. Vist això, formulem el següent Prec: Instem el govern local a fer un estudi amb
perspectiva  de  gènere  de  l’abandonament  escolar  a  Gavà,  tant  en  les  etapes  de  secundària
obligatòria com no obligatòria i, a la vista de les seves conclusions, a implementar accions per
evitar aquest tipus d’abandonament

El Sr. Diaz respongué a la Sra Jiménez dient  « És cert que el Pla Local de Joventut tracta força
el  tema de l’abandonament  dels estudis,  però que no incorpora la perspectiva de  gènere en
aquest  anàlisi.   Però  aquesta  informació  la  tenim en  la  diagnosi  que  hem fet  pel  Projecte
Educatiu de Ciutat. Al curs 2014-2015 el fracàs escolar a 4t d’ESO era d’un 8% en les noies i
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un 13% en els nois. Al Batxillerat, aquesta tendència continua i el 8% dels joves abandona,
mentre que el percentatge en les joves és del 0%. Les xifres el que ens diuen és que és major
l'abandonament escolar en els nois que en les noies. El que vostè esmenta, potser és un tema
més específic de casos puntuals de noies de cultura gitana, que ens preocupa i ens ha d'ocupar.
Perquè com saben vostès, per dinàmiques socials i culturals, doncs, abandonen amb unes taxes
més elevades als estudis. Creiem que és interessant  estudiar-ho i veure si és així. Ho farem i
així treballarem per posar-hi remei dins de les nostres possibilitats. Gràcies.»

Tot seguit,   la Sra. Jiménez  presenta un nou prec indicant que el  conciutadà Jose Antonio
Heredia  ens  ha fet  arribar  a  tots  els  grups el  resultat  d’un  estudi,  fet  per  ell  mateix,  de  la
comunitat gitana de Gavà, en què es conclouen, entre d’altres, que en el curs 2016-2017 entre un
98,99% del joves de la comunitat gitana no han aconseguit el títol de Graduat en ESO, alta
incidència  de l’assistència  irregular  i  absentisme escolar,  sobretot  en educació secundària,  i
gairebé un 1% d’analfabetisme.Tot i admetent que aquest és un problema global i que afecta
diverses administracions, entre les propostes que indica l’escrit que s’ha fet arribar a tots els
grups, l’Ajuntament sí que pot fer accions en el seu marc competencial. Vist això, formulem el
següent  Prec:  Instem el  govern local  a:  Crear un grup d’alfabetització per a persones grans
gitanes.. Incloure en el Projecte Educatiu de Ciutat i fer una anàlisi de la situació educativa i de
les possibles accions que es puguin desenvolupar amb la comunitat educativa i els joves de la
comunitat gitana de Gavà.

El Sr. Miquel Àngel Diaz va dir respecte d’aquest prec que agraia al Sr. Heredia la notable feina
realitzada de diagnosi de la comunitat d’ètnia gitana de Gavà i les seves propostes. Com deia
abans,  ens  ocupa  i  ens  preocupa  la  situació  de  fracàs  escolar  de  joves  d'aquesta  cultura,
ciutadans/nes,  conciutadans  nostres  de  Gavà  i  l'important  grau  d'analfabetisme  també  en  la
població adulta d'aquests conciutadans.  Sàpiguen que el departament d’Educació està estudiant
el document del Sr. Heredia amb la voluntat de contrastar les dades i donar resposta a les seves
propostes.

En quant a la idea de crear un grup d’alfabetització creiem que potser no és la millor manera
d’encarar  el  tema.  No  neguem  la  necessitat  de  millorar  l’alfabetització  de  persones  grans
gitanes, però creiem que la resposta s’ha d’enfocar d’una altra manera. Per això, possiblement,
cal  fer tasca socio-educativa per tal de mostrar els beneficis de saber llegir i escriure, oferir
suports quan calgui, i tot el que sigui per convèncer a aquestes persones d'aquesta necessitat .
Un cop aconseguit  i  feta  aquesta  tasca preventiva i  divulgativa ,  creiem que és  millor  que
aquestes persones s’inscriguin en un curs normalitzat, per què hi ha cursos, hi ha  una xarxa de
formació normalitzada formalitzada a la nostra ciutat. No creiem tant en situacions que, potser
que tinguin a veure a  crear guetos per procedència cultural i pensem que aquesta potser és la
millor manera.

Actualment disposem de certs recursos, d’un mediador per exemple, i un dels encàrrecs que té
és treballar per la millora de l’escolarització d'aquestes persones,  de nois i  noies de cultura
gitana. Farem que aquest mediador també assumeixi aquesta tasca de promoure l’alfabetització
de les persones grans. 

En quant a incloure en el PEC l’anàlisi i les possibles accions a desenvolupar, ens sembla una
molt  bona idea.  El  PEC actual,  que presentarem el  proper dia 27 de febrer no fa esment  a
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aquesta qüestió, però el PEC és una eina viva,  que cal anar actualitzant, i que ha d'incorporar les
inquietuds dels diferents grups polítics, entitats, i suggeriments com  la del Sr. Heredia.

En darrer lloc intervé el Sr. Massana, amb  la següent pregunta:  Tant el Reglament Orgànic
Municipal  com la  Llei  Municipal  i  de  Règim Local  de  Catalunya  estableixen  el  dret  dels
regidors  i  regidores  a  efectuar  preguntes  escrites  al  govern  municipal.  Els  mateixos  textos
legislatius i reglamentaris estableixen que aquestes preguntes escrites s’han de respondre en el
termini d’un mes. Tot i això, ERC-Gavà tenim pendents de respondre 33 preguntes formulades
els anys 2016 i 2017. La més antiga és de fa 22 mesos, ja que va ser entrada el 2 de maig de
2016, amb registre d’entrada 11120.  Usualment, les respostes a les preguntes arribaven amb
retard, però anaven arribant, però des d’inicis d’any només n’ha arribat una. Tradicionalment
se’ns ha respost a preguntes similars amb l’excusa que el personal de l’Ajuntament estava molt
enfeinat i no tenia temps d’atendre les nostres preguntes en el termini establert, però creiem que
aquests retards no poden justificar-se culpabilitzant els treballadors de l’Ajuntament, i que cal
buscar causes i solucions efectives. Vist això, formulem la següent Pregunta. Per quin motiu el
govern municipal, incomplint la Llei municipal i el mateix Reglament Orgànic Municipal, no ha
respost a les 32 preguntes escrites pendents formulades els anys 2016 i 2017?. Quines seran le
mesures que es prendran a partir d’araper respondre les preguntes pendents i posar-se al dia en
les que puguin anar fent-se?

El Sr. Jordi Tort contestà textualment: Sr. Massana, en primer lloc, vostè demana el motiu. El
motiu és per què els serveis tècnics arriben fins on arriben, i a vegades no arriben a tot el que
hauriem d'arribar i aquesta és una de les coses que , obviament, hauriem de millorar . Les que
tenen pendents, intentarem respondre-les a la màxima celeritat possible en els propers dies  i a
partir d'aqui , intentarem agilitzar terminis. És cert, això que li deia, que a vegades càrregues de
feina porta de que es quedin algunes preguntes aturades . No hi ha cap voluntat de l'equip de
govern de que no accedeixin a la informació, al contrari. Moltes vegades , també li dic, que
contestem preguntes d'alguns grups que tenen l'informació disponible  i tot i així la pregunten. A
vegades, genera també estrés en el propi equip tècnic que ha de realitzar les respostes . Però, bé,
en principi, intentarem els propers dies posar-nos al dia amb aquestes 32 que diu vostè que hi ha
pendents,  més  enllà  de  l'anècdota  de  que  hi  hagi  una  antiga  que  problablement  s'haurà
traspapelat i si la tenen localitzada ens donaran el número de registre que mirarem de localitzar-
la. Gràcies.

Seguidament, va començar el corresponent al grup municipal de GSSP.  El regidor d'aquesta
formació, Sr. Juan Carlos Bondia, va formular un primer prec dient: Todas y todos conocemos
los grandes beneficios del uso de la bicicleta diariamente. Por ser beneficioso para la salud,
ecológico,  barato,  así  como  más  rápido  para  según  qué  distancias  se  tengan  que  recorrer.
Diseñar políticas de fomento del uso de la bicicleta como modo de transporte urbano es algo
que se está dando en muchas ciudades españolas. Con el tiempo, las ciudades han realizado el
esfuerzo económico para crear carriles bici por diferentes zonas. Pero al mismo tiempo, muchas
gasolineras han hecho desaparecer los dispositivos de aire y otras cobran dinero por hinchar las
ruedas de las bicicletas, cuando antiguamente siempre ha sido gratuito. Es por lo que desde el
grupo municipal  Gavà,  Sí  se puede! ROGAMOS: Que se realicen talleres enseñando como
reparar una bicicleta cuando esta estropeada en colaboración con alguna de las entidades del
municipio. Que se coloquen diferentes puntos gratuitos para reparación de bicicletas repartidos
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por la ciudad. Ya sean en estaciones de servicio o espacios fijos juntos los diferentes carriles
que existen para circular con la bici, para que cualquier ciclista pueda realizar su reparación si
fuese necesario. Os adjuntamos una foto de un punto de reparación instalado en otro municipio. 

Va respondre a aquest prec la Sra. Rosa María Fernández, qui textualment va dir: Compartim
amb vostè que l'ús de la bicicleta té nombrosos beneficis pels usuaris, per la qualitat ambiental i
pel conjunt del municipi. Hem d'incentivar, per tant,  el seu ús des de tots els àmbits possibles.
Al respecte de la seva proposta concreta, hem d'indicar-li   que l'ajuntament ja ha organitzat
diferents activitats,  gairebé sempre dintre del marc de la setmana de la mobilitat  sostenible,
fonamentada en cursos i tallers per a la revisió i reparacions menors per a bicicletes. Esperem
desenvolupar aquest tipus d'iniciatives de forma molt més freqüent i prenem nota de la seva
proposta de punts públics de reparació, donat que compartim amb vostè, que aquesta actuació és
molt útil.

El mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà que madres y
padres que llevan sus hijas e hijos a diferentes escuelas públicas de Gavà nos hacen llegar sus
preocupaciones  por  la  falta  de  actuaciones  necesarias  para  la  mejora  de  los  colegios.
Inundaciones en el  patio:  Desde hace bastantes años,  siempre que llueve,  los patios quedan
impracticables por la falta de drenaje del agua y los grandes charcos que se crean por toda la
zona de juegos, quedando en esta situación durante varios días. Tal y como se puede apreciar en
las fotografías que nos adjuntan. Falta de sombra en el patio: Hace unas semanas se realizó una
importante poda en muchos de los árboles que daban sombra en el  patio de algún colegio.
Gracias a esta sombra muchas niñas y niños podían jugar ahí sin estar expuestos a las altas
temperaturas de la primavera y el verano, debido al efecto de la radiación solar durante los
recreos y a la salida de la jornada escolar. Es por lo que desde el grupo municipal Gavà, Sí se
puede! ROGAMOS: Que se realicen todas las tareas necesarias para que los patios de todos los
colegios  públicos  de  Gavà  no  queden  inutilizados  después  de  la  lluvia.  Que  se  tomen  las
medidas urgentes necesarias para acondicionar los patios de los colegios que lo necesiten con
las zonas de sombras necesarias. Que todas las actuaciones se realicen en consenso con toda la
comunidad educativa del centro escolar en el que se realice la actuación. Que estos problemas
no queden en la sombra del gobierno de este ayuntamiento. 

Els problemes mai queden a l'ombra de l'Ajuntament de Gavà- va respondre el Sr. Diaz-. El que
passa  sovint,  és  que  també  molts  precs  i  demandes  que  fan  en  aquestes  qüestions  i
d'altres,obvien  de  qui  és  la  competència  de  manera  sistemàtica  ,  que  és  la  Generalitat  de
Catalunya. No hem vist cap demanda en aquest sentit, a la Generalitat de Catalunya, que són els
titulars competents amb obligacions legals i jurídiques sobre les millores a les escoles, de les
quals són titulars. No entenem per què,  sempre vostès estan posant l'accent en el municipalisme
a carregar,  però mai a la Generalitat. Ens agradaria que ens acompanyés,  alguna vegada a qui
és titular competent. No ho hem vist en aquest prec en absolut. 

Tot i així, és cert que el manteniment de les escoles i dels patis, entesos com a part dels centres
docents,  també  té  competència  la Generalitat,  no en les  millores  que ho fem  per  voluntat
política d'aquest govern municipal. Per tant, si hi ha una incidència d'inundació per temes de
falta de manteniment de les instal·lacions, com és ara conduccions d'aigua o clavegueram o bé
per manca de manteniment de la neteja dels patis, recollida de fulles que tapen conduccions de
desaigües del pati  o recollida d'aigua dels vertents de les teulades,  correspon a l'ajuntament
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solventar-ho. Aquestes situacions, efectivament, aquí sí. Ara bé, si són inundacions provocades
per un defecte d'obra de construcció o mala planificació en la construcció, sàpiga que també és
bo  tenir  aquesta  informació  que  és  competència  del  Departament  d'Ensenyament  de  la
Generalitat de Catalunya

No obstant això, veig pel que sembla, que les fotos són fetes en un moment de pluja extrema,
d'ara  fa  uns  dies.  Entenc,  doncs,  que  s'hauria  d'esperar  un  temps  prudencial  per  a  que  els
sistemes de desaigües donin a l'abast. Recentment va haver-hi un dia que va ploure molt a Gavà
i  inclús  els  carrers  del  voltant  de  l'Ajuntament  estaven negats  d'aigua.  La foto correspon a
l'escola Jacme march.  En aquesta escola s'ha fet amb anterioritat intervencions en un pati  a
causa de que es negava d'aigua. Ara tenim la constància, per comunicació de la direcció, que hi
ha  problemes  amb  el  drenatge  de  l'aigua  del  pati  de  P3 i  s'ha  contemplat  com a  proposta
d'intervenció per a l'estiu vinent. No tenim coneixement ni constància de que hi hagi problemes
d'aquest tipus en cap altre centre escolar de la ciutat. 

En quant a la petició de la creació de zones d'ombra a les escoles és una qüestió recurrent. Des
d'Urbanisme s'han estudiat, i donat, diferents respostes  segons la realitat de cada centre. És un
tema complicat, no només pel que suposa la intervenció sinó també per les competències. La
millora en les instal·lacions és competència del Departament d'Ensenyament. El que fa aquest
govern, com que aposta per l'escola públic, és posar, per voluntat política que no competencial,
recursos cada any  per intentar millorar-ho. I ho fem de manera consensuada amb les escoles.
Moltes gràcies.

Novament intervé el Sr. Bondia amb un altre prec que deia: En Gavà, en los últimos meses se ha
producido  algún  desalojo  de  familias  que  por  los  motivos  que  sean,  se  ven  obligadas  a
abandonar el domicilio. Desde servicios sociales del Ayuntamiento, nos consta que a pesar de
poner todos los esfuerzos posibles y necesarios, se encuentran desbordados de los muchos casos
de todo tipo llevan diariamente. Los trabajadores/as sociales están atados de manos ante las
situaciones de vulnerabilidad que tienen muchas familias cuando son desahuciadas, ya que por
la  inexistente  oferta  de  vivienda  social  y/o  de  alquiler  social  que  tiene  nuestro  municipio,
solamente les queda dar una solución muy temporal en hostales de otras ciudades. Es necesario
y urgente, crear y realizar una mediación entre los/as propietarios/as, las entidades bancarias y
las grandes empresas dueñas de las viviendas vacías de nuestro municipio, para que ninguna
familia se quede en la calle. Esta mediación, no es solo un trabajo de servicios sociales, sino que
también ha de ser una tarea en la que otros/as especialistas puedan ayudar a buscar una opción
para  evitar  el  desahucio.  Es  por  lo  que  desde  el  grupo  municipal  Gavà,  Sí  se  puede!
ROGAMOS: Que se crea y ponga en marcha una unidad que incorpore a personas de diferentes
perfiles profesionales (abogados/as, interlocutores/as sociales, técnicos/as, entre otros/as...) para
que negocien con propietarios, bancos y empresas dueñas de las viviendas a expropiar, y que
coordinados con servicios sociales del Ayuntamiento de Gavà, gestionen la medidas necesarias
para reducir los efectos que puede provocar la  perdida de la vivienda en el caso de que se
produzca finalmente.  Que esta unidad gestione la posibilidad de multar  a bancos y grandes
propietarios por tener viviendas vacías. 

Sobre aquest prec el Sr. Diaz digué «Estem en un cas semblant a l'anterior, però que li  explicaré
molt breument. Si s'han aturat desnonaments en aquesta ciutat és gràcies a la bona feina dels
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serveis social de l'Ajuntament  de Gavà, i la coordinació amb entitats com ara la PAH . Això és
una realitat que ho reconeix també el col.lectiu.

És cert que darrerament s'estan incrementant  casos de desnonaments. De vegades, els bancs i
propietaris reaccionen a la millora econòmica pressionant per tenir pisos. També és el motiu pel
qual alguns propietaris incrementen el lloguer dels seus pisos, amb la qual conseqüència és que
hi ha famílies que tenen problemes en conservar  el seu lloguer .Coneixem la situació i estem
preparats per fer-hi front, malgrat la no política del govern dela Generalitat i la no política del
govern de l'Estat.  Estem  actuant amb tota la seva professionalitat i en perfecta coordinació amb
altres  professionals  de  la  casa.  Des  de  l’Ajuntament  s’intenta  mediar  amb  els  bancs  per
aconseguir  lloguer,  es  parla  amb  la  PAH per  tenir  més  informació  i  coordinació,  amb  els
inquilins  que  estan  en  situació  de  desnonament   per  veure  quins  recursos  tenen  i  quines
necessitats  de l’administració propera.

Tenim dues taules d’habitatge, una tècnica i una més política. A través d’aquestes dues taules
hem creat els espais de coordinació i de diàleg, i els llaços que estan establerts de comunicació.
Per tant, no cal crear a més a més una altra estructura organitzativa perquè els recursos estan en
línia i ja s'esta actuant en aquest sentit.

En quant a la possibilitat de multar als bancs i grans tenidors, com vostès saben, aquest govern
ja va iniciar els tràmits, però ara han sortit sentències que van en contra d’aquestes accions per
part dels governs locals. Passa a tota Catalunya. Els bancs tenen molts recursos per fer front a
les ofensives dels ajuntaments,  emparats per la legalitat.  Hi ha sentències que qüestionen la
capacitat dels ajuntaments de sancionar. En aquests moments han guanyat aquesta batalla, però
nosaltres no ens tirem enrere. I per tant, estem en coordinació amb altres ajuntaments, amb la
Diputació  de  Barcelona  i  el  Consell  Comarcal,  mirant  de  compartir  estratègies  des  del
muinicipalisme  i esperant que altres forces polítiques siguin aliats enfront d'aquesta situació.
Gràcies.»

Tot  seguit  es  va  passar  al  quart  prec  de  GSSP.  I  així  el  Sr.  Miguel  Herrera,  exposà  com
antecedents que tras la larga crisis que estamos viviendo los recursos familiares se han visto
claramente mermados. Esta situación sumada al drama diario de los desahucios que deja en la
calle a miles de familias, o el precio de la vivienda que a finales del año pasado creció más de
un 6,5%, imposibilita el acceso a la vivienda de muchas personas. Ante esta situación en la que
el precio de la vivienda no disminuye sino que previsiblemente seguirá aumentando, tenemos la
obligación, como administración pública, de hacer cumplir el art.47 de la Constituciónque dice
“Todos los españoles tienen derecho a disfrutar de una vivienda digna y adecuada.Los poderes
públicos  promoverán  las  condiciones  necesarias  y  establecerán  las  normas  pertinentes  para
hacer efectivo este derecho [...]”. 

Así pues como alternativa a la estructura tradicional del mercado de viviendas, desde Gavà,Síse
puede proponemos la utilización de Cooperativas de Vivienda que se estructuran con socios y
socias en un espacio colaborativo que promueve un modelo alternativo de acceso a la vivienda,
a través de la divulgación, el asesoramiento, la busca de financiación, promoción y gestión de
vivienda cooperativa en régimen de cesión de uso. Esto permitiría cumplir también el art.47 de
la Constitución que ordena a los poderes públicos regular “la utilización del suelo de acuerdo
con el interés general para impedir la especulación”. 
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Tenemos  el  ejemplo  de Sostre  Cívic,  una cooperativa con más  de 570 socios  y socias  que
trabajan para llevar a cabo proyectos de vivienda con un modelo más justo y accesible de acceso
y tenencia, sin ánimo de lucro, no especulativo y transformador, a la vez que una forma de
convivencia más solidaria, de acuerdo con los valores de la economía social: la igualdad, la
solidaridad, la equidad, la democracia, la autoorganización. 

Esto permite a las y los usuarios adquirir una vivienda pagando una pequeña entrada inicial que
pueden recuperar si dejan la cooperativa, y luego un alquiler por debajo del precio de mercado y
con carácter indefinido, dado que por norma general la cesión de uso es a 75 años vista y es
transferible a familiares. 

Sostre  Cívic  ya  está  realizando proyectos  en diversas  ciudades,  como el  caso de Barcelona
donde se firmó un acuerdo con el gobierno de Ada Colau para trabajar en diversas zonas de la
ciudad así como hicieron también en otras ciudades, aquí ponemos algunos ejemplos: Cirerers
Florits – Roquetes, La Balma – Poblenou, Pomaret (Sarrià, Barcelona), Cases dels mestres (St.
Cugat),  El  Born  (Barcelona),  Cardedeu,y tambien  nuevos  proyectos  que  están  planeando y
diseñando por ejemplo en Molins de Rei donde trabajarán conjuntamente con la Federación
Obrera y el Ayuntamiento de esa ciudad.  Teniendo en cuenta la difícil situación de oferta de
viviendas en Catalunya en general , y en especial en Gavà, una de las ciudades donde más ha
subido  el  precio  de  la  vivienda.  Teniendo  en  cuenta  la  obligación,  como  Administración
Pública, de hacer cumplir el art. 47 de la Constitución proveyendo de vivienda a la ciudadanía, y
que  esta  evite  la  especulación.  Teniendo  en  cuenta  la  obsolescencia  del  modelo  actual  de
compra-venta de viviendas basado en el abuso de una necesidad básica y vital,  fruto de un
sistema  capitalista  que  solo  se  preocupa  del  beneficio  empresarial  sin  pensar  en  las
consecuencias sociales negativas que tendrá que padecer la población. Teniendo en cuenta que
el modelo cooperativo que ofrece Sostre Cívic podría paliar todo lo anteriormente expuesto,
desde Gavà, Sí se puede ROGAMOS: Que se contacte e implemente  un modelo de gestión
cooperativa de vivienda, como Sostre Cívic, con el fin de poder ofrecer vivienda de calidad y a
un precio económico a la población de Gavà. Que se haga llegar este ruego a la PAH Gavà; y
también a Sostre Cívic con el fin de que conozcan nuestra ciudad y poder comenzar el contacto
con ellas y ellos para plantear su modelo cooperativo en Gavà.
 
Va contestar el Sr. Miquel Àngel Diaz dient que no hem tingut contacte amb la cooperativa
Sostre Cívic, però si a altres cooperatives que proposen models similars. Alguna ha vingut a
Gavà a donar-se a conèixer, altres hem estat nosaltres qui hem estat pro-actius en conèixer-les.
En qualsevol  cas  estarem encantats  de conèixer  la  cooperativa Sostre  Cívic,  com ho estem
sempre que ens plantegen propostes i iniciatives noves. Però també li haig de dir, perquè en el
seu relat no sé si per desconeixement o perquè no ha cregut oportú esmentar-ho, nosaltres hem
estat  pioners en treballar  en cooperatives.  Per  exemple,  amb la  Fundació Benestar   i  Vida,
doncs, els habitatges que hi ha on esta la comissaria s'han fet amb una cooperativa. Ens alegrem
que la Sra. Colau comenci a intervenir com nosaltres ho havien estat i ha estat un referent per
aquests municipis i si  s'afegeixen, doncs, molt bé, creiem que es fa una molt  bona feina en
aquest sentit .

Nosaltres  tenim  una  sort,  dins  de  l'àrea  metropolitana  de  Barcelona,  i  segur  que   ho
comparteixen a la seva intimitat - si m'ho permeten dir, és que tenim possibilitats de creixement
en el parc d’habitatges.  Nosaltres  hem estat dels municipis més pro-actius en fer habitatge
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assequible  .  Milers  de  joves  i  famílies  de  classes  populars  de Gavà i  de  la  resta  de  l'àrea
metropolitana,a  han  pogut  accedir  a  l'habitatge  gràcies  a  la  intervenció  de  l'Ajuntament  de
Gavà .

És veritat, que amb la crisi econòmica, això com ha passat a tot arreu,  s'ha aturat, però nosaltres
ara estem ja  en posicions  per reeditar una nova edició per a què cap jove de Gavà, cap família
de classe popular, hagi de marxar de la seva ciutat arrelat  per que tingui possibilitats. 

I evidentment, estem al segle XXI, hi ha d'haver-hi diferents opcions, no solament la de compra
i venda, amb això també estem d'acord i ja treballem en aquest sentit . Per tant, estem treballant
per una ciutat sostenible, també des del punt de vista habitacional, socialment i ecològicament .
I en aquest sentit les propostes aniran per aquí. Ja estem començant a treballar en un per fer
possible  un  nou  pla  local  d'habitatge  i  sobre  tot,  amb  el  seu  estudi  de  diagnosi.  Per  tant,
benvingudes noves propostes. Encantats de parlar amb aquesta cooperativa com ho hem fet i
com hem treballat en el  passat . Gràcies.

A continuació, el Sr. Herrera formulà el darrer prec del grup al que representa, referit a l os casos
de acoso sexual en entornos laborales es cada vez más conocido, y muchas mujeres que a lo
largo de décadas han permanecido en silencio ahora alzan su voz para explicar casos del pasado,
reivindicar  justicia  y  exigir  medidas  que  evitan  que  más  mujeres  tengan  que  pasar  por  el
calvario que supone el acoso. De hecho del 2008 al 2015 un total de 2.484 mujeres se han visto
afectadas por infracciones en materia de acoso sexual laboral en España, lo que supone casi una
diaria, según datos de la Inspección de Trabajo. Este tema, cada vez con mayor peso mediático
y preocupación social, no pasa desapercibido para ninguna de nosotras/os; todas/os tenemos en
el recuerdo los escándalos recientes de Hollywood y las acusaciones contra Harvey Weinstein,
donde el valor de unas pocas mujeres denunciando hizo que otras muchas se animaran, a pesar
de las amenazas para que las acusaciones no salieran a la luz. El hecho de enfrentar a un hombre
tan  poderoso  animó  a  otras  víctimas  a  contar  sus  experiencias  y  la  lista  de  señalados  ha
aumentado día tras día, demostrando el carácter estructural del abuso machista en entornos de
trabajo.  Tan importante  fue la  repercusión de su acción que la  revista  Time  nombró como
Persona del Año a las personas que hablaron para cambiar las cosas, las Silence Breakers. 

Esta situación ha hecho saltar la alarma en muchas organizaciones y muchos países, los cuales
están promoviendo y asumiendo protocolos antiacoso en muchos sectores, como el caso más
reciente  de  Reino  Unido  con  el  sector  del  cine.  Esto  demuestra  el  carácter  educador  y
socializador  de  la  Administración  pública  que,  junto  a  la  Educación,  debe  promover  los
mecanismos adecuados para hacer de la sociedad un entorno más justo e igualitario. 

En esa misma línea desde Gavà,Sí se puede planteamos al Ayuntamiento de Gavà la posibilidad
de ayudar a crear, promover y exigir un protocolo antiacoso a las asociaciones de Gavà que
deseen solicitar subvenciones o espacios públicos. De esta forma podemos usar la creación de
este  protocolo  para  concienciar  sobre  el  problema  del  acoso  y  explicar  la  importancia  del
documento en las asociaciones, y a la misma vez estar asegurando mediante el protocolo un
ambiente adecuado libre de acoso, y también los sistemas de protección de quien denuncie. 

Este  protocolo,  redactado  conjuntamente  con  asociaciones  feministas  de  la  ciudad,  debería
contener  unos  puntos  mínimo  como  el  respeto  a  las  y  los  trabajadores;  el  compromiso  de
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mantener  ambientes  de  trabajo  inclusivos,  positivos  y  no  sexistas;  el  rechazo  absoluto  a
cualquier forma de intimidación y acoso (sea verbal o sexual); considerar a las personas como
iguales, sin favoritismos ni prejuicios; la obligación de denunciar los casos de acoso que se
conozcan;  la  ayuda  a  la  víctima;  proporcionar  todos  los  medios  posibles,  respetando  la
confidencialidad de la víctima en una situación tan intimidante, para permitir denunciar estos
casos de acoso o intimidación, sin sufrir ninguna represalia, etc. 

Por último mencionaremos lo importante del calado social de este tema. Ponemos un ejemplo
cercano y reciente: la Academia de Cine en España, que ya se ha expresado en ese sentido,
mostrando su compromiso  con la igualdad en el  discurso de los Goya.  Y es que desde los
Globos de Oro hasta los Goya, las trabajadoras de todos los ámbitos de la industria han llevado
a las galas de premios la necesidad de acabar con el machismo en ese gremio. Por lo tanto, y
con el fin de mejorar nuestra sociedad utilizando todos los medios posibles a nuestro alcance y
la influencia positiva que puede ejercer la Administración Pública, desde Gavà, Sí se puede
ROGAMOS:   Que se  realice  un protocolo marco  para  asociaciones,  conjuntamente  con las
asociaciones feministas de la Gavà, donde se recojan las ideas explicadas en la parte expositiva.
Que el Ayuntamiento actúe a nivel local para que este Protocolo Antiacoso que propone nuestro
grupo municipal  deba ser  obligatorio para  laobtencióndeayudas,  subvenciones  y locales  por
parte de las asociaciones de nuestra ciudad.  Que se envíe copia de este ruego a las asociaciones
feministas de Gavà.

La Sra Gemma Badia va respondre a aquest prec dient textualment:  Sr. Herrera, compartim la
necessitat amb vostè d'acabar amb el masclisme en tots els àmbits allà on tingui lloc, al cinema,
a la indústria, a  l'administració pública, a les empreses o a les entitats. Aquesta és la raó, per la
qual des de l'ajuntament lluitem cada dia, de manera activa, contra aquesta xacra,  que suposa
l'assetjament  i que és una  forma de violència masclista. En aquest sentit, l'educació promoguda
des de la nostra administració és una de les nostres prioritats amb més de 25 tallers relatius a
aquest tema  i que s'impartiran durant aquest any, per posar-li un exemple.

També com Ajuntament, tenim un protocol contra l'assetjament sexual amb persones formades
per donar resposta, en cas de que hi hagués algun cas, que esperem que no. 

Tema diferent  és el  de les entitats.  I  aquesta obligatorietat,  que vostè vol  imposar  prèvia a
l'obtenció d'una subvenció o un ajut, ja que pel que sembla vostè,  potser  no coneix massa bé la
realitat de les entitats de la nostra ciutat , jo li explico. Les nostres entitats Sr. Herrera, són en
una  gran  majoria  entitats  molt  petites,  en  poca  o  nul·la  estructura  tècnica  i  amb   moltes
dificultats per assumir treballs administratius com els plans que vostè voldria exigir . Què per
altra  banda  són  plans  que  per  la  seva  implementació  i  funcionament  tenen  més  sentit  en
organitzacions amb una certa estructura . Per això, des de l'Ajuntament creiem que hi ha altres
mecanismes molt més eficaços i amb menys cost administratiu per aquestes entitats . Creiem en
la sensibilització, en la formació i en l'organització d'activitats per donar a conèixer aquesta
realitat i proporcionar les eines per lluitar contra ella.

Algunes  d'aquestes  entitats  de  la  ciutat   ja  participen  en  la  comissió  violeta,  en  les  seves
activitats   i en els seus debats . Això, considerem que  és molt més útil . Per això,  creiem  que
hem de continuar per aquesta via, sensibilitzant i  formant a les persones que conformen les
nostres entitats i la nostra societat. Moltes gràcies.

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Finalment,   li  va correspondre fer  ús de la paraula al  Grup Municipal  del  PP.  El regidor
d'aquest grup, Sr. Josep Llobet, va formular un primer prec en el que  assenyalava que s egons
els anuncis realitzats en les diverses presentacions del Pressupost de 2018, el Govern Municipal
pretén fer una important inversió en via pública, neteja i reciclatge. Un dels problemes de la
ciutat és la manca de neteja a la via pública ocasionat en moltes ocasions pels comportaments
incívics de propietaris de gossos. Les campanyes de conscienciació i informació realitzades fins
ara no han estat efectives i el problema no desapareix dels nostres carrers. Es per tot l’exposat,
que el Grup Municipal Popular presenta el següent PREC: Que el Govern Municipal realitzi una
campanya  contundent  de neteja que vagi acompanyada  de mesures sancionadores per poder
acabar amb els comportaments incívics a la nostra ciutat.

Sobre aquest prec la Sra. Badia respongué al Sr. Llobet dient que seguint la seva argumentació
del prec, permetin per començar que el corregeixi, perquè uns dels problemes de la nostra ciutat
no seria la manca de neteja sinó en aquest cas ho és la manca de civisme d'algunes persones, que
més enllà de la normativa i del sentit de convivència, mantenen aquest comportament incívic.

Per part de PRESEC, cal subratllar que tots els serveis específics, destinats a la campanya de
neteja d'excrements dels cans, iniciada al març de 2016, es mantenen actualment vigents i sense
cap variació. Aquests serveis impliquem la recollida i neteja diària, de dilluns a diumenge de
zones més  afectades  per  aquest  problema,  a  primera  hora  del  matí.  I  a  més,  el  servei  s'ha
impulsat amb l'incorporació d'un vehicle especialitzat de neteja amb aigua a pressió que actua
en torn de tarda, de dilluns a divendres, i en torn de matí, els dissabtes i diumenges.

Per al present exercici s'està treballant en la incorporació de papereres específiques per a les
deposicions d'aquestes mascotes, les quals, a més de facilitar la recollida, també poden tenir un
paper com a element de conscienciació sobre aquest problema.

Respecte a l'actuació de la Policia municipal, durant aquest ultim any, l'informo de  que s'han fet
7 campanyes  específiques  de vigilància.  A més,   els  grups d'agents  cívics  han fet  diverses
campanyes informatives per conscienciar a la ciutadania . També, des d'una base educativa, des
de la unitat socioeducativa de la policia municipal es fan xerrades als collegis per treballar el
civisme des de la base i, conscienciar a la ciutadania des de la seva etapa d'adolescència.

Per tant, la neteja de la ciutat es realitza de manera programada i de manera més intensiva allà
on es requereix. El que si  que és cert,  és que aquests comportaments incívics ocasionen un
increment de la nostra feina. Per això, des de l'Ajuntament tenim programada una campanya
intensiva de civisme que  haurà d'anar lligada amb una informativa relativa a les sancions amb
finalitat d'acabar amb aquests comportaments incívics. Moltes gràcies.

A continuació, la regidora Sra. Mónica Parés va formular un altre prec, el qual el va introduir
dient que la nostra ciutat ha estat pionera, com ja hem reconegut en moltes ocasions en aquest
Plenari, en el rebuig a la violència masclista i ho seguim demostrant a peu de carrer cada vegada
que tenim constància d'una nova víctima mortal per aquesta xacra social. Però també han estat
diverses les ocasions en les que demanem una major difusió d'aquest acte. És per tot l’exposat,
que  el  Grup  Municipal  Popular  presenta  el  següent  PREC:  Que  el  Govern  Municipal  es
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replantegi nous mecanismes per fer per fer més atractiu l'acte de rebuig a la violència masclista
per tal d'arribar al major nombre de veïns, veïnes, entitats, escoles… de la ciutat i que se'ns
informi d'aquestes noves accions de difusió.

La Sra. Badia respongué textualment: Per nosaltres, la violència masclista és una xacra que cal
combatre, sense defagí . Per això, considerem que cal fer aquest acte i per això, continuarem
rebutjant i   homenatjant a les victimes  de violència masclista. També lluitarem amb totes les
eines  que  ens  siguin  possibles,  formació,  atenció  a  les  dones,  com  actualment  fem,  la
sensibilització i els actes de rebuig.

Aquests  actes,  que  tant  de  bo  no  haguessim  de  fer,  es  confirmen  un  cop  la  víctima  està
reconeguda  pel Ministeri, cosa que de vegades fa que no s'entengui que  un assassinat que
sembla molt clar però que es troba en investigació no s'homenatgi fins que no està reconegut. I
que la convocatòria comporti moltes vegades, un e-mail amb menys de 24 hores de l'acte de
rebuig. Per això, ens estem replantejant aquest acte, ja que coincidim amb vostè que poques
persones finalment les que poden  assistir amb regularitat. 

En la darrera trobada amb l’Associació de Dones Clara Campoamor,  ens vàrem plantejar la
possibilitat de fer una difusió amb més destinataris, no només per mailing i xarxes socials, a
més d'establir una nova periodicitat planificada que permeti una assistència més nombrosa i per
tant, una concienciació i un rebuig més gran. Gràcies

El Sr. Llobet., intervé novament per formular un tercer prec recordant que han estat diverses les
ocasions en les que aquest Grup Municipal ha sol·licitat que la nostra ciutat tingui un espai de
reconeixement  a  les  Víctimes  de  Terrorisme.  Aprofitant  que  el  proper  dia  11  de  març  es
commemora el Dia Europeu en record a les víctimes del Terrorisme. És per tot l’exposat, que el
Grup Municipal Popular presenta el següent PREC:  Que el Govern Municipal executi el seu
compromís de buscar un espai de la ciutat dedicat a les Víctimes del Terrorisme i que sigui
presentat a la ciutadania en motiu dels actes de l'11 de març.

El  Sr.  Diaz,  respongué  que  aquest  11  de  març,  dia  europeu  en  record  de  les  víctimes  de
terrorisme, serà un dia especialment trist per als catalans i catalanes. Aquest any tenim unes
víctimes del terrorisme molt properes, les de l’atemptat de Les Rambles i Cambrils. Víctimes
del terrorisme islamista que actua indiscriminadament contra països i ciutadans de tot el món.
Més enllà d'això, i aquest esment que voliem fer, volem fer aquest dia un homenatge a totes
elles i per això hem previst posar una placa commemorativa en l’olivera de la Pau que es troba
al Parc del Mil·leni. Gràcies.

Tot seguit, la Sra. Mónica Parés digué amb una nova intervenció que Gavà compte amb un Pla
de Nova Ciutadania elaborat l'any 2006 on s'establien els principals eixos i actuacions en les
polítiques  d'immigració  de  la  ciutat.  La  realitat  i  el  context  tant  demogràfic,  social  com
econòmic han canviat afectant també a les polítiques d'immigració que han de dur a terme el
municipis.  És  per  tot  l’exposat,  que  el  Grup  Municipal  Popular  presenta  la  següent
PREGUNTA:  Té previst el Govern Municipal actualitzar el Pla de Nova Ciutadania de la ciutat
per adaptar-lo a la realitat i al nou context que viuen les persones immigrades al nostre país?
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El  Sr.  Èric  Plaza  va  contestar  a  la  qüestió  plantejada  per  la  Sra.  Parés  dient  textualment:
Recentment,  el Departament d’Igualtat i Ciutadania, ha sol·licitat a la Diputació de Barcelona
suport tècnic per a l’elaboració d’un nou Pla de Ciutadania i  Drets Civils.  Per tant,  en uns
mesos  ja  el  tindrem 100  %  efectiu.  Per  a  nosaltres  és  important  disposar  d’una  diagnosi
actualitzada de quina és la ciutadania de Gavà i quines són les seves necessitats, i poder elaborar
el  marc  d’actuació  corresponent.  De  totes  maneres,  i  per  a  tranquil·litat  de  tothom,  hem
d’assenyalar  que  l’ajuntament  disposa  d’un  agent  i  servei  d’acollida  que  entrevista  a  les
persones estrangeres que ho sol·liciten i ofereix informació sobre la ciutat de Gavà i les orienta
sobre les seves necessitats. Gràcies 

Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, la Sra. Parés va exposar --com antecedents de
la pregunta que desprès faria-- que  des del Govern d'Espanya s'han anunciat en els darrers dies,
actuacions que  milloraran la xarxa ferroviària de Catalunya i de la que també es beneficiaran
els veïns i veïnes de Gavà. A més, la nostra estació de Renfe està entre els projectes que seran
una realitat en els propers mesos.  És per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta
la següent PREGUNTA: Com valora el Govern Municipal les actuacions de millora a la xarxa
ferroviària catalana i les que el Govern d'Espanya iniciarà a l'Estació de Renfe de Gavà i els
seus habitatges?

La  Sra.  Fernández  de  l'equip  de  govern  repongué:  Indubtablement  ,  qualsevol  actuació  de
millora a la xarxa ferroviària catalana s’ha de celebrar, donat que els municipis del Delta del
Llobregat patim un dèficit important en infraestructures. No obstant, les actuacions que s’han
realitzat a l’Estació de Gavà, son bàsicament de seguretat i de millora informàtica, i ara de
reparació de goteres a les vivendes de RENF. Però no suposa de moment, cap ampliació de
línies. Aquestes es realitzaran d'acord amb el pla, que ja es va anunciar fa un any i mig,  pel
Ministeri. Aquest Pla de Rodalies , que ha presentat en aquests dies el ministre, no suposa cap
inversió en la nostra ciutat.
 
Mantenim una relació directe  amb directius de RENFE i ADIF, per conèixer els plans de futur,
i de moment, no ens han indicat que aquest pla suposi cap inversió cap al Municipi.   De totes
maneres, ells ens han comunicat que estan estudiant i pensant millores, però encara no s’han
desenvolupat.

Abans de passar al següent punt de l'ordre del dia, el Sr. Gavilán va dirigir-se a l'alcaldessa
per demanar poder fer un prec més atès que en aquesta ocasió el seu grup municipal només
n'havia formulat quatre dels cinc permesos.  A la qual cosa l'alcaldessa va accedir, donant-li
la paraula per a què el formulés. 

El  Sr. Gavilán va començar el seu prec dient textualment: El passat divendres, 16 de febrer, es
van produir una sèrie de fets violents, agressius i de caràcter masclista durant la manifestació en
favor  de  la  llibertat  dels  presos  a  Viladecans.  Una  manifestació  que  no  va  ser  convocada
mitjançant el procediment legal establert, sense demanar ni comunicar la seva convocatòria amb
els dies mínims de marge, ni  amb l'Ajuntament de Viladecans ni amb les forces de seguretat
corresponents. Per tant, no comptava amb l'autorització obligatòria i necessària per a qualsevol
tipus de convocatòria o manifestació . Amb independència del seu objecte i finalitat o ideologia,
preguem al govern de l'Ajuntament de Gavà que condemni  i rebutgi   de forma enèrgica, alta i
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clara els actes violents i agressius ocorreguts el passat 16 de febrer a la manifestació a  favor de
la llibertat dels presos al municipi de Viladecans

Finalitzada  la  intervenció  del  Sr.  Gavilán,  l'alcaldessa  va  manifestar  que  es  recollia  dita
proposta i que seria contestada al següent ple. 

11 –   DECLARACIÓN POLÍTICA DEL GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR
DE APOYO Y DEFENSA   DE LAS FUERZAS Y CUERPOS DE SEGURIDAD DEL 
ESTADO Y SU EQUIPARACIÓN SALARIAL
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
 
Los  miembros  de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de  Seguridad  del  Estado  desempeñan  en  nuestra
sociedad un papel fundamental en la defensa de los derechos y libertades de los ciudadanos.
 
Actualmente el salario del personal de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado presenta
diferencias con el resto de Cuerpos policiales que operan en nuestro país, diferencias que están
absolutamente injustificadas.
 
La  dignificación  salarial  de  las  FCSE es  una  reivindicación  histórica.  No  es  justo  que  los
agentes de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado perciban una retribución inferior a la
de los agentes de otros cuerpos policiales,  por tanto los poderes públicos deben cuidar con
especial  interés  el  equilibrio  en  las  condiciones  socio-laborales  de  estos  colectivos  tan
fundamentales en nuestro Estado de Derecho. 
 
El pasado 16 de enero, el Ministro de Interior presidió sendas reuniones con representantes de
los dos Cuerpos; primero el Consejo de la Policía Nacional en la sede de la Dirección General y,
posteriormente, el Consejo de la Guardia Civil en la sede de la Benemérita. Ambas reuniones se
desarrollaron en un clima de pleno entendimiento y colaboración, y como consecuencia de ello
se ha acordado la constitución de una mesa de negociación para la culminación del proceso de
equiparación.
 
El Ministro de Interior presentó un principio de acuerdo en el que ofreció una «equiparación
completa, total e integral» con las policías autonómicas. La idea sobre la que gira la oferta de
acuerdo es la de “a igual trabajo, misma dedicación e idéntica responsabilidad, le corresponde el
mismo sueldo y los mismos derechos socio-laborales”.
 
La  implantación  de  unas  condiciones  laborales  homogéneas  y  de  unos  derechos  sociales
similares para todos los miembros de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado así como
de  los  Cuerpos  de  Seguridad  Autonómicos  y  de  las  Policías  Locales  y  de  una  retribución
equiparable  entre  todos  ellos,  es  fundamental  si  queremos  que  la  sociedad  cuente  con  un
servicio de seguridad ciudadana más eficaz.
 
Proponemos los siguientes acuerdos al Ple del Ajuntament de Gavà:
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PRIMERO.- Su apoyo al Gobierno de España a continuar avanzando en la consecución de un
acuerdo con los representantes de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado, en el que, sin
desvirtuar los elementos esenciales que definen a la Policía Nacional y a la Guardia Civil, se
garantice el equilibrio entre las retribuciones y los derechos de todos y cada uno de los agentes
de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de  Seguridad  del  Estado con el  resto  de  cuerpos  policiales  con
competencias en España.
 
SEGUNDO.-  Instar al Gobierno de España a realizar el estudio necesario y,  en su caso, la
aprobación  de  normas  de  carácter  básico  que,  sin  interferir  en  las  competencias  de  otras
administraciones,  eviten  que  estos  desequilibrios  que  ahora  se  trata  de  corregir  vuelvan  a
producirse en el futuro.
 
TERCERO.- Para su conocimiento se acuerda finalmente, trasladar esta petición al Presidente
del Gobierno de España, al Ministro de Interior del Gobierno de España, a los Portavoces de los
Grupos Parlamentarios del Congreso y del Senado, y a la Junta de Gobierno de la FEMP.
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (7 PSC, 3 C's, 2 GSSP i 2
PP), cinc (5) en contra (3 ERC i 2 CiU)), i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part de la Sra. Mònica Parés del PP,
intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Antoni Rafanell que manifesta que el seu grup
municipal rebutja l'exposició de motius, a més creu que les forces de seguretat de l'Estat haurien
de demanar perdó per l l'1 d'octubre, ja que van actuar amb violència conra les dones i la gent
gran, per tant votaran en contra.

A continuació, per GSSP, intervé el Sr. Miquel Herrera que diu textualment:»En primer lugar
agradecer las enmiendas aceptadas propuestas por nuestro grupo.  Leo la declaración política
del PP y no salgo de mi asombro… ¡el Partido Popular se ha vuelto de izquierdas! Que al PP le
está adelantando Ciudadanos-C's por la derecha no pasa desapercibido para nadie, pero que el
Partido  Popular  haga  una  reivindicación  de  izquierdas  es,  como  mínimo,  extremadamente
llamativo. O dicho de otra forma, extremadamente oportunista y populista. Al Partido Popular,
sinceramente, le da igual la equiparación salarial, una reivindicación de Izquierda Unida que
tiene ya 27 años desde que fue planteada por ese partido por primera vez. Reivindicación que
pedía la equiparación salarial entre la Guardia Civil y la Policía, y de estas con las policías
autonómicas. Como siempre decimos en  Gavà, Sí se puede “mismo trabajo,  mismo salario”.
Curiosamente hace dos años se planteó en el Senado una propuesta exactamente en este sentido.
La planteó Compromís, votaron a favor los senadores de Compromís, Podemos, ICV y ERC. Se
abstuvo el PSOE. El Partido Popular y Ciudadanos C's votaron en contra. Pero ahora todos se
creen defensores de estas medidas. Cuánta hipocresía. Y el colmo de las piruetas: el PP le está
pidiendo al gobierno del PP que haga algo. En lugar de pedirse cosas a ustedes mismos ¿por qué
no legislan y hacen que la equiparación sea una realidad?. Así vemos que cuando el PP o el
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PSOE han gobernado y  han  podido  cambiarlo,  no  lo  han  cambiado.  Y vemos  que  cuando
Podemos  ha  presentado  propuestas  de  cambios  en  esta  normativa,  PP  y  PSOE  junto  con
Ciudadanos-C's  lo  han rechazado.  De nuevo haciendo historia,  como decíamos  ya  en 1991
Izquierda Unida planteó esta cuestión, pero la reivindicación de equiparar los salarios y las
condiciones  laborales  ha  sido  constante  durante  este  cuarto  de  siglo,  cito  directamente  del
Diario Público lo siguiente: 

Como recuerda el guardia civil y diputado Juan Antonio Delgado, de Unidos Podemos y ex
portavoz  de  la  Asoc.  Unif.  Guardias  Civiles:  "En  2008  salimos  todas  las  asociaciones  y
sindicatos –en el caso de la Guardia Civil fue un hito porque no podemos manifestarnos por el
ámbito militar– para reclamar la equiparación salarial. El PP mostró interés, pero no hizo nada."
El ministro del Interior en aquel momento era el socialista Alfredo Pérez Rubalcaba. Delgado ha
presentado numerosas propuestas de ley en ese sentido, todas ellas rechazadas por la pinza de
PP y Ciudadanos,  a menudo con ayuda  del  PSOE. A finales de septiembre,  la senadora de
Unidos Podemos por IU, Vanessa Angustia, planteó una pregunta al Gobierno que se iniciaba
con el recordatorio de la que su compañero Antonio Romero le hizo al entonces ministro del
Interior, José Luis Corcuera (PSOE) hace 26 años. Pero no recibió respuesta ni el PP lo incluyó
en los Presupuestos. Delgado presentó una enmienda de sustitución a una proposición no de ley
del PP que era un auténtico brindis al sol.  El segundo punto de la enmienda de sustitución
presentada por Unidos Podemos rezaba, precisamente:

B.-Llevar  a  cabo  la  equiparación  salarial  de  los  policías  y  guardias  civiles  con  policías
autonómicos, en un máximo de 3 años.

Sólo  tres  cuartos  de  hora  más  tarde,  Rafael  Hernando  presentaba  un  "enmienda  de
modificación"  de  su  propia  PNL,  donde  instaba  al  gobierno  a  resolver  los  desequilibrios
retributivos. Así pretendió el PP no sólo apropiarse de la iniciativa parlamentaria de Delgado,
sino que luego lanzó una campaña acusando a Unidos Podemos de oponerse a la equiparación.
PP Style…  El PP ha dado otra vuelta de tuerca a su campaña propagandística de supuesto
apoyo incondicional a las fuerzas de seguridad, poniéndose a la cabeza de la manifestación de
Barcelona. Pero, como demuestra el discurso posterior del presidente de la Fundación Jusapol,
las falsedades de "Montoro,  Zoido y Rajoy"  no cuelan entre los sindicatos policiales ni  las
asociaciones guardias civiles. La lástima es que gran parte de los ciudadanos, desconocedores
de la realidad, volverán a creer las mentiras del PP y de los partidos que lo apoyan. Pero en esta
ocasión no se trata de evaluar aquí al Partido Popular ni su mezquino oportunismo ni su extremo
populismo, utilizando las necesidades laborales de nuestras y nuestros agentes para conseguir
rédito político, sino que se trata de evaluar la propuesta en sí, una propuesta de izquierdas, que
hace 27 años planteó Izquierda Unida, y una propuesta que Podemos ha presentado en estos
últimos años en varias ocasiones en Congreso y Senado, a pesar del rechazo del PP, del PSOE y
de Ciudadanos-C's.  Teniendo en cuenta que la reivindicación es nuestra, es de izquierdas y
teniendo en cuenta que creemos firmemente  en la equiparación salarial,  nuestro voto será a
favor de la declaración, aunque estemos totalmente en contra del partido que la presenta, y de
los demás partidos que han apoyado al PP para que gobierne, permitiendo así la actual situación
de desequilibrio salarial en los cuerpos de seguridad.»

Per ERC, intervé el Sr. Andreu Pérez, que manifesta que el PP ja ens té acostumats al cinisme ,
presenten aquesta moció que podrien presentar directament en Madrid, des del Govern: Afegeix
que aquest no és el seu debat,  no és la nostra policia, no són els nostres cossos de seguretat,
perquè no es protegeixen, es maltracten i ens torturen ,per això tornem a demanar «fora les
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forces d'ocupació». Continua dient que al PP que no és ben vinguda la seva policia, li sembla
fantàstic que li puguin el seu, però a casa seva, no aquí, el « a por ellos» ens ha fet mal, aquí no
són benvinguts.

A continuació intervé el Sr. Miquel Àngel Ibáñez, de C's, per recordar al portaveu de GSSP que
C's va néixer al 2006; en clau local C's té molt present la lluita per l'equiparació salarial dels
treballadors dels  antics organismes  autònoms;  en clau nacional,  el  preacord de C's  amb  el
govern de la nació pels pressupostos generals de l'Estat va incloure l'equiparació dels cosso i
forces de seguretat de l'estrat i els autonòmics, s'alegra de moció, però com la proposta del PP
no arriba ni  a  la tercera part  del  que es va pactar,  demanen que la  facin arribar al  govern
espanyol.  Afegeix que ahir  es va poder sentir  com el  govern de la nació  prendrà mesures
actives per garantir la igualtat salarial entre homes i dones, qüestió en la que tothom coincideix
que és de justícia, doncs be, aquesta és també una qüestió de justícia i molt senzilla, a igual
treball igual salari, tant entre homes i dones,  com entre policies estatals i autonòmics. Finalitza
la seva intervenció amb una reflexió, el plus que paga la Generalitat  als Mossos d'Esquadra, el
sou dels quals ve del Ministeri del Interior, perquè el paga, per tenir un cos policial al serveis
del Govern enlloc de la servei del poble de Catalunya

Per par del grup municipal de PSC intervé el Sr. Miquel Àngel Díaz que manifesta que han
presentat esmenes al text en el sentit de centrar la declaració política en la justícia retributiva de
funcionaris  públics,  considera  que  els  desequilibris  retributius  mai  són  positius  en  una
democràcia, lamenta alguna pirueta a l'hora de posicionar el sentit del vot que ha fet GSSP . 

Seguidament, l'alcaldessa dona pas a la següent declaració política, però aclareix primer que
es tracta d'un refós, d'un text conjunt, presentat pels grups municipal del Partit Socialista i
Gavà Si Se Puede per recolzar la vaga feminista del 8 de març.
 

12 i 13 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS
MUNICIPALS DE PSC I GSSP EN SUPORT A LA VAGA FEMINISTA DEL 8 DE
MARÇ
 
El  proper 8 de març,  dia  internacional  dels drets  de les  dones,  les entitats  feministes han
convocat una vaga a nivell internacional. 
 
Aquesta vaga feminista té les seves arrels en la històrica reivindicació de la «vaga de dones: qui
mou el món, l'atura» que s'ha anat consolidant gràcies a la major conscienciació social respecte
les múltiples discriminacions i  violències masclistes que pateixen les dones,  però també pel
moment  d’amenaça  internacional  contra les polítiques feministes,  que fa tan necessària  una
resposta massiva i contundent de tota la societat, dones i homes, per fer-hi front. 
 
La crida feminista internacional convoca una vaga laboral, de cura, de consum i estudiantil
per conscienciar que sense les dones, el món s'aturaria, i també per denunciar les situacions de
discriminació i violència masclista que pateixen les dones.
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I és que a la inacceptable violència masclista que només a Espanya ha suposat l'assassinat de
més de 1.000 dones en tot just 14 anys, se sumen les conseqüències infames que en ple segle
XXI té la desigualtat entre dones i homes a tot el món.
 
Aquesta desigualtat es manifesta diàriament en múltiples àmbits però, sens dubte, en el camp
laboral és on es presenten d'una forma més evident: la bretxa salarial entre gèneres és del 20% a
favor dels homes; les dones segueixen assumint en tot el món una càrrega desproporcionada de
treball no remunerat; els permisos de maternitat i paternitat que possibiliten el repartiment de
responsabilitats en la cura de filles i fills entre els dos progenitors són nuls o escassos.
 
Les dones representen el 65% de la població mundial que havent aconseguit les edats previstes
per les lleis  per  a rebre  una pensió de jubilació no la reben.  Tot  això per  esmentar  només
algunes dades que constaten la preocupant situació de les dones en el camp laboral a nivell
mundial.
 
Segons l’última enquesta d’estructura salarial (juny de 2017) la bretxa salarial entre dones i
homes a Catalunya se situa en el 24% del salari mitjà anual. És a dir que, teòricament, en una
jornada de 8 hores les dones treballen quasi dues hores sense cobrar-les. El 18% de les dones
treballadores té guanys inferiors o iguals a l’SMI i més de la meitat tenen ingressos inferiors als
18.160 euros anyals.
 
A més quan hi ha càrregues familiars disminueix la taxa d'ocupació de les dones, enfront de la
dels  homes.  2.484 dones  s'han  vist  afectades  per  infraccions d’assetjament  sexual  a  l'àmbit
laboral a l’Estat des de 2008 a 2015, quasi una víctima nova cada dia. I les pensions de les
dones són de menor quantia que les dels homes.
 
Cal posar en valor el treball domèstic, de cures, no remunerat, que no només és menyspreat pel
sistema econòmic, sinó que és utilitzat per ocultar retallades dels serveis de l'Estat de Benestar, i
també cal visibilitzar la manca de corresponsabilitat real a les tasques de cura i la necessitat vital
de polítiques de coeducació i de fomentar les noves masculinitats.
 
Cal,  per  tant,  reclamar  una  societat  lliure  de  masclisme perquè  és  incompatible  amb la
democràcia, la llibertat i la igualtat reals. Posar en valor el paper imprescindible de les dones,
tant  en  el treball  remunerat  com  en  el  no  remunerat, defensar  els drets  de  les  dones i
implementar polítiques per a la igualtat d’oportunitats efectiva a tots els àmbits, fomentar
les noves masculinitats per incorporar els homes a les tasques domèstiques i de cura de manera
corresponsable, i per altra banda, per la seva vital aportació, i per justícia, i prioritzar la dotació
de drets a les grans invisibilitzades i explotades pel sistema capitalista, les mestresses de casa.
Cal reivindicar tornar a prioritzar les polítiques de gènere amb tot el pes legislatiu i recursos
econòmics retallats en els darrers anys amb l’excusa de la crisi.
 
Aquesta vaga ha d’estar recolzada des de la  responsabilitat  i  la  voluntat  de  prioritzar a
l'agenda social i política, la lluita per la igualtat real de drets i oportunitats entre dones
i homes,  i,  especialment, les  polítiques  contra las violèncias masclistas i  la discriminació
laboral (d'accés, promoció professional, bretxa salarial…).
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Per tot això,  compartint l'objectiu històric i actual de la vaga de les dones, i per tal de
conscienciar que sense les dones el món s'aturaria, el grup municipal Gavà, Sí se puede i el
grup municipal socialista demanem al Ple de l’Ajuntament de Gavà: 
 
PRIMER.  Mostrar  el  suport  a  la  vaga  laboral  convocada  el  dia  8  de  març  i  a  les
concentracions previstes per al mateix dia, a les 12 hores, a les places i portes dels ajuntaments,
així com a totes aquelles persones compromeses amb acabar amb la discriminació social, legal,
política, moral i verbal contra les dones del món.
 
Així  mateix  mostrar-nos  favorables  amb  la  Jornada  reivindicativa  convocada  per  la
Coordinadora Feminista  per  al  proper  8  de  Març,  a  fi  que  des  de  ciutats  i  municipis  es
realitzin accions per difondre els objectius i accions d'aquesta Jornada:
 
a)  als  col·lectius  i  entitats  de  dones  dels  municipis,  en  coordinació  amb  la  comissió  la
coordinadora de la vaga feminista 8M. Prioritzarant la mobilització i visualització de les dones
més invisibilitzades i objectiu de la històrica reivindicació de la “vaga de dones”: les mestresses
de casa, que realitzen sense sou ni drets laborals un treball vital per a les famílies i la societat. 
 
b)  als  instituts  i  centres  joves  perquè  la  coeducació  i  conscienciació  del  jovent  són
imprescindibles per una societat lliure de violències masclistes i discriminacions de gènere.
 
c) a les entitats representatives del món associatiu, comercial, empresarial i laboral del nostre
municipi perquè es sumin i col.laborin difonent els objectius i accions reivindicatives entre la
seva gent associada.
 
SEGON. Instar a que es promogui la lectura del manifest del 8 de març a les institucions
públiques, i que es faci una aturada per mostrar el suport a la crida 
 
TERCER- Animar a les entitats representatives del món associatiu, comercial, empresarial i
laboral que es sumin a la  vaga laboral convocada pels sindicats  durant el 8 de març, i per
aquest motiu que s´impulsi la informació dels objectius de la vaga laboral als treballadors i
treballadores, i que col·laborin difonent els objectius i accions reivindicatives entre la seva gent
associada.
 
QUART. Instar al Govern d´Espanya a impulsar polítiques que permetin la pujada dels salaris i
de les pensions, garantint la recuperació del poder adquisitiu, especialment dels més baixos, i
l’increment de l’SMI.
 
CINQUÈ. Demanar  als  Governs  d´Espanya  i  de Catalunya  a promoure els  Plans  d’igualtat
obligatoris en totes les empreses com a veritable eina per garantir la igualtat d’oportunitats entre
dones i homes, i per evitar la bretxa salarial i els assetjaments sexuals.
 
SISÈ. Instar els grups parlamentaris presents al Congreso de los Diputados a l’aprovació d’una
llei transparència i d’igualtat salarial que posi fi a la bretxa salarial real entre dones i homes al
nostre país.
 
SETÈ. Demanar al Govern d´Espanya la ratificació del conveni 189 de l’OIT (Conveni sobre el
treball decent per les treballadores i treballadors de la llar), el compromís amb la lluita contra la
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precarietat social i laboral, amb la priorització de pressupostos per a les polítiques públiques per
al benestar: dependència, salut, educació i criança.
 
VUITÈ. Exigir al Govern d´Espanya polítiques per fomentar i donar suport a la lluita contra la
xacra social de la violència masclista i la posada en marxa immediata del Pacte d’Estat contra la
Violència de Gènere amb una dotació pressupostària real.
 
NOVÈ. Fer trasllat d´aquests acords, al govern d´Espanya; als grups polítics del Congrés dels
Diputats  i  del  Parlament  de  Catalunya;  als  sindicats  representats  al  Baix  Llobregat;  a  l
´Associació de dones Clara Campoamor i a la ciutadania de Gavà a través d els mitjans de
comunicació.
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (7 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU), cap en contra i cinc (5) abstencions (3 C's i 2 PP),  donant-se per tant el vot favorable de
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

-----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política, de manera conjunta,  per part del Sr.
Miquel Àngel Díaz del PSC, i Miguel Herrera, de GSSP,  intervé, per part de grup municipal del
CiU,  el  Sr.  Antoni  Rafanell  que  manifesta  que  el  seu  grup  municipal  dona  suport  a  la
Declaració, considera que cal igualar els salaris i els treballs familiars a les llars.  

A  continuació  intervé,  pel  grup  municipal  del  PP,  la  Sra.  Mónica  Parés  que  textualment
diu.»Valorem que les dos grups proposants de Declaracions Polítiques similars hagin arribat a
un acord i les presentin de manera conjunta. Han estat diversos els debats oberts en els darrers
dies entre els partits polítics entorn als drets de les dones i en concret al contingut d'aquesta
vaga. Però no ha estat un debat de moltes dones de la nostra societat que han de seguir lluitant
cada dia, i també ho faran el 8 de març aixecant les persianes del seu negoci, portant als seus
fills a l'escola, cuidant a familiars dependents o  demostrant les seves qualitats en alguns sectors
encara dominants pels homes. Per totes elles, però també perquè la igualtat real i efectiva entre
homes i dones és una feina de tots, el Partit Popular no recolzarà aquesta vaga. No farem les
aturades de 2 hores ni de tota la jornada però sí que durant el dia 8 de març i la resta de dies de
l'any seguirem treballant per la creació de llocs de treball, per la conciliació, contra la bretxa
salarial  i  de les pensions i  també,  per una de les majors  xacres socials com és la violència
masclista,  que  acaba  sent  violència  familiar  i  moltes  vegades  deguda  a  la  manca
d'independència econòmica de les dones. Aquí ens trobaran i no a una vaga que descriuen com a
feminista  quan parar,  aturar-se,  el  postureig  no creiem que sigui  la solució.  Malgrat  tot  el
descrit  i  no  recolzar  la  vaga  del  proper  dia  8  de  març,  estem davant  d'un dret  fonamental
reconegut a l'Article 28 de la nostra Constitució i per tant no serem nosaltres qui el negui a
aquelles persones que legalment el vulguin exercir.»
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Pel  grup  municipal  d'ERC  intervé  la  Sra.  Marta  Jiménez  que  manifesta  que  el  seu  grup
municipal donarà suport a la Declaració, i remarca alguns aspectes. En relació al debat que han
tingut els partits sobre la convocatòria de vaga diu que s'ha arribar a comentar que no era una
vaga laboral, sinó un altre tipus de reivindicació, dons a casa nostra, dintre del mercat laboral
teòricament regulat, les dones cobren una mitjana del 23,9%   menys que els homes, el 75% del
contractes a temps parcial ho desenvolupen dones,  les dones són menys del 20% dels membres
dels Consells d'Administració de grans empreses, i una de cada dues dones  reben rentes per
sota del llindar de la pobresa. Afegeix que considera que si aquestes dades afectés a qualsevol
altre col·lectiu per raó de procedència, d'ètnia, religió o qualsevol altre condició no hi hauria cap
dubte sobre la raó laboral de convocar vaga. També vol destacar que al text que finalment s'ha
presentat a votació  no consta, però a la mateixa convocatòria, CCOO i UGT amb convocat una
vaga parcial de dues hores, com si aquestes dades no fossin prou greus per fer una vaga amb
cara i ulls, cosa que és una mostra més que encara queda molt per treballar, fins i tot a les
associacions sindicals, a l'hora d'equiparar a les dones en quant a drets i deures. Per tot això, el
grup municipal d'ERC dona suport a la convocatòria de vaga, però recordant el que han dit
sobre la convocatòria.

A continuació intervé el Sr.  Miquel Àngel Ibáñez, de C's,  per manifestar que des de C's es
treballa cada dia per avançar cap a la igualtat entre dones i homes, des de la perspectiva dels
valors que consideren pilars fonamentals d'un estat democràtic, el de la igualtat de drets entre
tots els seus ciutadans,  el seu compromís és ferm, en la reivindicació de les dones que pateixen
qualsevol tipus de discriminació. Considera que cal combatre aquestes discriminacions a través
de l'educació i els treballs de les institucions, legislant i aplicant realment la legislació, per això,
encara que respectant el dret de vaga i altres mobilitzacions i defensant el dret a secundar-la,
consideren  que  no  és  el  camí   adient  per  defensar  la  igualtat.  Defensen  l'existència  d'un
moviment feminista plural i obert a totes les dones , ja que és tracta d'una lluita que afecta a
totes, independentment de les seves  ideologies, i por tant no poden compartir visions partidistes
d'un feminisme que es dedica, a vegades, a repartir carnets, com mostra que C's és l'únic partit
català que té   una dona com cap de llista al Parlament de Catalunya, per tot això el grup de C's
s'abstindrà. 

Torna a intervenir  el  Sr.  Herrera,  de GSSP, que manifesta el  seu agraïment  als  partits  que
mostren el seu recolzament , respecte al PP  és normal que no donin suport a la vaga, ja que no
creuen  en  elles,  com diria  Rajoy  quant  es  va  negar  a  l'equiparació  salarial  entre  homes  i
dones:»No nos metamos en esto»; frase que també estan copiant els seus socis de C's,. Afegeix,
adreçant-se  a  C's  que  diuen  que  no  s'ha  de  fer  una  vaga,  solament  s'ha  de  combatre  amb
educació, així no es veu el problema que tenen les dones, que queda lleig al país de gominoles
que vol C's 

Torna a intervenir el Sr. Miquel Àngel Díaz del PSC per agrair els posicionaments favorables a
aquesta declaració. Afegeix que les dretes d'aquest país presumeixen de venerar la Carta Magna,
i de  preocupar-se del trencament de la societat, i no hi ha trencament més gran que el que
suposa la divisió entre homes i dones per motius salarials. Continua dient que els socialistes
tenen el feminisme en el seu ADN,  ja que són la meitat de la població, i una població no avança
si no avança la meitat de la població, i de que millor manera que participant en una vaga; e es
veu un president de Govern dient coses molts estranyes, que és una vaga de l'elit feminista, cosa
que no és cert, ja que es tracta d'una vaga  convocada pels sindicats majoritaris, i avança que el,
grup socialista hi participarà . En relació a la intervenció d'Erc i CiU, manifesta que facin feina
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si al final hi ha un govern dels seus colors  a la Generalitat.  Finalitza dient que es tracta d'una
vaga de justícia. 

14 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC PER 
REVERTIR LES RECLAMACIONS DE L’IVA A ENTITATS CULTURALS I 
MITJANS DE COMUNICACIÓ PÚBLICS
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
El Ministeri d’Hisenda, en el seu afany d’obtenir nous ingressos tributaris, està posant en risc el
futur de les entitats culturals i dels mitjans de comunicació públics del país. 
 
A partir d’un canvi en la interpretació de la Llei de l’IVA el Ministre Montoro exigeix que el
sector cultural i els mitjans de comunicació públics abonin a l’Estat l’IVA corresponent a les
subvencions rebudes de la Generalitat, considerant que són subvencions vinculades al preu del
producte. 
 
Clarament  aquesta  és  una  interpretació  forçada  de  la  normativa,  per  això  des  d’Esquerra
Republicana vam aprofitar la recent tramitació al Congrés de la Llei de contractes del sector
públic per introduir esmenes que modifiquen l’articulat de la Llei de l’IVA, evitant precisament
aquesta interpretació forçada que realitza el Ministeri d’Hisenda. L’esmena va ser aprovada i té
efecte des del novembre de 2017.
 
Ara bé, el Ministeri d’Hisenda insisteix en aplicar la seva interpretació als exercicis que van de
l’any 2012 al 2017, obligant a entitats culturals i a mitjans de comunicació públics a fer efectiu
el pagament de grans quantitats de diners i posant en perill la seva sostenibilitat econòmica.
 
La  mesura  afecta,  de  moment,  equipaments  com  el  Museu  Nacional  d'Art  de  Catalunya
(MNAC), el MACBA, el CCCB o el Mercat de les Flors, que ja han anunciat que recorreran la
decisió, així com també a la Corporació Catalana de Mitjans de Comunicació i no es descarta
que es pugui estendre a altres entitats que reben ajuts públics. 
 
Per  tots  aquests  motius,  el  grup  d’Esquerra  Republicana  a  l’Ajuntament  de  Gavà  proposa
d’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer. Instar al Ministeri d’Hisenda que aturi l’ofec a les institucions culturals catalanes i dels
mitjans de comunicació públics, renunciant a aquesta interpretació forçada que obliga a abonar
els imports de l’IVA.
 
Segon. Demanar al Ministre Montoro que centri els esforços de la Hisenda espanyola a lluitar
contra el frau fiscal de les grans corporacions enlloc d’intentar aconseguir recursos de sectors
amb una clara vocació social i cultural.
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Tercer.  Manifestar  el  desig  que  totes  les  administracions  treballin  conjuntament  amb  la
Generalitat de Catalunya i amb les entitats afectades en la defensa del sector cultural i del sector
audiovisual de Catalunya.
 
Quart. Instar l’aixecament immediat de la intervenció de les finances de la Generalitat a càrrec
del Govern espanyol. 
 
Cinquè.  Comunicar  aquest  acord  al  Ministeri  d’Hisenda,  als  grups  polítics  al  Parlament  de
Catalunya, a les entitats municipalistes i als mitjans municipals de comunicació.
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (7 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU), cinc (5) en contra (3 C's i 2 PP) i i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del  Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política pel Sr. Albert Massana, d'ERC, intervé,
pel grup municipal de CiU el Sr Ramon Castellano que manifesta que al títol que diu revertir
reclamacions de l'Iva a entitats culturals i mitjans de comunicació, clarament es podia incloure
«catalans», ja que l'objectiu del Ministeri d'Hisenda és en contra dels fets identitaris catalans i
dels elements que un país normal ha d'utilitzar per a la seva normalització cultural i lingüística.
Sóc conscient del que suposa per moltes entitats culturals però sobre tot per a la televisió de
Catalunya, eix vertebrador de la normalització lingüística del país; solament cal fixar-se, com ha
dit el Sr. Massana, en els principals equipaments culturals afectats, el MNAC, el MACBA o el
CCCB.  Evidentment,  des  del  grup municipal  de  CiU donarà  suport  a  la  declaració política
presentada, ja que estem davant una voluntat clara d'ofegament  dels elements normals a un país
normal, amb la seva llengua i cultura pròpia. Afegeix que C's parlava de violència al referir-se a
la manifestació de Viladecans,etc, i que CiU considera que això si que e´s una violència directa
sobre el  fet  nacional.  Finalitza dient  que por moltes  cadenes que  pretenguin lligar-nos,  els
catalans continuaren trencant cadenes contra l'ocupació.

A continuació, pel grup municipal del PP, intervé el Sr. Josep Llobet, que manifesta que  la
intervenció del Sr. Castellano i l'exposició de motius l'ha deixat una mica al·lucinat. Continua
dient que es tracta d'un tema tècnic, no polític, l'IVA és un impost europeu, s'aplica a tots els
estats de l'UE, i a tot l'estat espanyol,  por tant, dir que això és un atac frontal contra  el sector
cultural i de mitjans de comunicació catalans, quant s'ha de complir a tota Espanya, és donar
moltes voltes a una cosa que no és així. Afegeix que és veritat que es pot revisar, i ERC ha
presentat  una  esmena  al  Congrés  dels  Diputats  a  la  llei  de  l'IVA,  i  que  les  modificacions
tributaries no tenen efectes retroactius, por tant votaran en contra, atès que no es tracta ni de una
qüestió política o tècnica, tothom té l'obligació de complir la normativa tributaria, no solament
espanyola sinó europea.
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A continuació, per GSSP, intervé el Sr. Miquel Herrera que diu textualment diu:»Per començar
volem  fer  un  al·legat  de  defensa  a  la  cultura,  un  sector  atacat  i  afeblit  amb  els  anys,
especialment amb els governs del Partit Popular. Culpa del PP i per descomptat de tots aquells
partits  que li  han donat  suport  perquè pugui estar  governant.  Al nostre entendre la Cultura
hauria de tenir un IVA super-reduït i majors ajudes, que no sempre han de ser econòmiques,
tema el qual esgrimeix sempre la dreta per negar-se a ajudar a la cultura, o millor dit, a aquella
cultura que no li convé. No deixa de ser evident que el govern del PP està utilitzant això com a
arma llancívola contra Catalunya, i si al mig ha de posar en risc la cultura i les entitats culturals,
poc li  importa;  i  molt  menys  li  importa  quan aquestes  associacions culturals  no canten les
cançons que li agrada escoltar al PP, i per tant no li donen rèdit polític. És clarament un acte
d'oportunisme polític del govern de Rajoy, que veient el seu enfonsament en les enquestes no
troba una altra forma de cridar l'atenció per marcar paquet i que es vegi que és un partit “muy
español, y mucho español”. Usar les lleis i l'ocasió política per perjudicar i no per solucionar no
està gens bé, i ja va sent hora que el govern del PP vagi aprenent la lliçó.

Finalment dir-li a aquests patriotes que s'omplen el cos de banderes i que després destrossen la
cultura, que una nació és la seva llengua, la seva gent, les seves tradicions, la seva cultura, i
sobretot la diversitat de les diferències en cadascuna d'aquestes àrees. Així que al PP li diria que
deixi d'atacar la cultura, sigui de la província o comunitat que sigui, ja que, per molt que li pesi
a la dreta espanyola,  totes aquestes diferències culturals són les que formen i conformen la
cultura espanyola.»

A continuació intervé el Sr. Francisco Gavilan, de C's, que comença preguntant al Sr. Castellano
si esta justificant l'agressió a una dona atacada per cinc homes a Viladecans. Continua dient que
s'està ficant al mateix sac TV3 i les entitats culturals, per evitar que el seu altaveu polític hagi de
pagar, com tots els catalans i catalanes, els impostos, del que surten la sanitat, la seguretat, les
pensions i l'educació. Afegeix que ERC es diu de esqueres, però quant cal miren per un altre
costat per continuar mentint  i  manipulant a la societat,  que C's esta a favor de fomentar la
cultura catalana, però demanar que es deixi de pagar impostos i deixar als més desemparats
sense drets no, i tot per veure com a TV cremen la nostra Carta Magna, o que les manifestacions
de  Barcelona  per  la  unió   i  continuant  com membres  d'Europa  es  qualifica  com feixistes.
Afegeix que el seu grup esta d'acord amb alguna part de la declaració, on es diu que cal lluitar
contra el frau fiscal, per això que li diguin als seus socis independentistes el cas Palau o les ITV
o el cas Pujol també és frau fiscal. Finalitza dient que estan a favor de la cultura  i els serveis
públics, per això votaran que no a una declaració que pretén manipular a la població catalana, o
és una declaració simbòlica com diuen els seus líders davant els jutges. 

Per par del grup municipal de PSC intervé el Sr. Miquel Àngel Díaz que manifesta que el seu
grup municipal veu que és veritat que la situació que la situació del món de la cultura arreu
d'Espanya és preocupant, que hem tingut un govern a l'Estat i a la Generalitat que no ha apostat
per la cultura, com calia d'un país democràtic i avançat. Considera que cal  instar al Ministeri a
tancat be el expedients oberts, que va una interpretació de caràcter retroactiu que no s'entén  i
que perjudica a grans entitats culturals. Afegeix considera que la interpretació de la Llei no és
conforme a dret, que cal avançar en un altre sentit, defensant al pressupostos generals de l'Estat
la recuperació de les aportacions del Ministeri de Cultura a les institucions culturals catalanes
participades per l'estat; que cal demanar augment pressupostari per a la conselleria de Cultura; i
per últim, manifesta que  cal recuperar per a Barcelona que les aportacions de l'estat com capital
cultural, un pacte que va fer el Govern Zapatero amb l'alcalde Hereu, i que el Govern de Rajoy
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va  treure.  Finalitza  dient  que  no  veu  l'acord  número  quatre,  però  després  de  les  esmenes
presentades, votaran a favor.  

Torna a intervenir el Sr. Massana per dir que ERC no s'inventa res, és veritat que afecta a tota
Espanya, però si que és un atac frontal, atès que a TVE o al Museu del Prado els tracten com
estructura d'Estat i no són subvencions sinó transferències de capital, que no estan sotmeses a
aquest IVA, però a Catalunya sí. Considera que és un atac més a la llibertat d'expressió, i com a
dit el Sr Castellano, no segarem cadenes, sinó que les estem segant en aquest moment .

---------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les 20 hores i  31 minuts , de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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